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Фондация “Проект
Бузлуджа” набира средст-
ва за социализиране на
Дома-паметника и отваря-
нето му за посетители. С
благотворителна цел се
организира за втора по-
редна година фестивалът

“Open Buzludzha 2022”,
който ще се проведе под
мотото “Ти си ключът.
Отвори Бузлуджа”.

Инициативата включва
туристически обиколки,
работилници и лекции, на
които ще бъде представен

паметникът и дейностите
по проекта. Със събрани-
те пари ще бъде ремонти-
ран покривът, ще се изгра-
дят посетителски пътеки
и перила по стълбите за
безопасно придвиждане.
Реставратори от Бълга-
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За 6 години жилищата в София са поскъпнали с над 73% спо-
ред НСИ. На второ място е Пловдив с поскъпване от 66,5%. Общо
за страната имотите са скочили с 54,5%.
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Íàáèðàò ñðåäñòâà çà
îòâàðÿíå íà „Áóçëóäæà”
Със събраните пари ще бъде ремонтиран
покривът и ще се изградят посетителски пътеки
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ного, ама много се разшумя
след миналоседмичната среща на
превозвачите с премиера Кирил
Петков. Част от тях му се оби-
диха. Ще спираме целия автобу-
сен транспорт в страната, ще
блокираме абсолютно всички
транспортни връзки. Това не
можело да продължава така. С
тях се подигравали. Диалогът с
правителството бил провален... И
във вторник имаше протест.
Шумен, шарен, хващащ окото на
зрителя, предизвикал километ-
рични задръствания в различни
градове. Част от сценария не
успя съвсем да се осъществи -
полицията не пусна тежките ма-
шини в центъра на София. И така
планираният пък за вчера про-
тест на превозвачите бе отме-
нен. Но на 18 май пак ще изля-
зат. На национален протест. Не
се отказват. Докрай щели да от-
стояват исканията си.

Разбира се, че в толкова много
насложили се кризи на всеки е
трудно. Високите цени натискат
и бизнеса, но и обикновените
хора. Специално превозвачите, и
по-точно една определена част от
тях, обаче започнаха да реват с
идването на новото правителство,
макар кризата да бе още от 2020
г. Това пък с трудния диалог, пре-
раснал в “провален диалог”, е ос-
новната опорка, която слушаме от
няколко месеца.
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Мая ЙОВАНОВСКА

Вицепремиерът и министър на икономиката и индустрията Корнелия Нинова се включи пред паметника
на светите братя Кирил и Методий пред Националната библиотека в тържеството на Националната
гимназия за древни езици и култура “Св. Константин-Кирил Философ”, чийто възпитаник е самата тя

СНИМКА БТА

рия,  Германия,  Швейца-
рия и Гърция ще възста-
новят  уникалните мозай-
ки в купола на мемориа-
ла. Екскурзоводи ще раз-
казват за  историята на
Бузлуджа.
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Фондация “Проект Бузлуджа” наби-
ра средства за социализиране на мону-
мента и отварянето му за посетители.
Това съобщи вчера пред БТА арх. Дора
Иванова, председател на фондацията. С
благотворителна цел тя организира за
втора поредна година фестивала “Open
Buzludzha 2022”, който ще се състои от
19 до 21 август под мотото “Ти си ключът.
Отвори Бузлуджа”.

Във фестивала ще участват съставите
P.I.F., “Керана и космонавтите”, “Уике-
да”,  Държавната опера в Стара Загора,
както и много други музиканти, обясни
Иванова. Дневната част на събитието ще
включва туристически обиколки, рабо-
тилници и лекции, на които ще бъде пред-

Половин милион пенсионе-
ри живеят с по 10 лева на ден.
През миналата година всеки
четвърти пенсионер е вземал
до 300 лв. месечно, показват
данни на Националния осигу-
рителен институт.

В същото време линията на
бедност за миналата година е
369 лв., а едва трима от всеки

Стабилно е състояни-
ето на Патриарх Неофит
след инцидента, който
претърпя. Той е настанен
в столичната болница
“Софиямед” със счупена
подбедрена кост.

В вторник 76-годиш-
ният глава на Българска-
та православна църква
пострада след падане в
патриаршеския дом в Со-

Ôîíäàöèÿ íàáèðà ñðåäñòâà
çà îòâàðÿíå íà „Áóçëóäæà”
От 19 до 21 август на върха ще се проведе фестивала
„Open Buzludzha 2022” под мотото „Ти си ключът. Отвори Бузлуджа”.

ставен паметникът и дейностите по про-
екта. Искаме да оживим мястото и да
насочим вниманието към културното на-
следство на монумента и региона, комен-
тира архитектката.

Иванова съобщи, че до края на седми-
цата могат да се закупят тридневни биле-
ти на промоционална цена от 29 лева.
Има организирана и игра в социалните
мрежи, в която наградата е втори билет
за фестивала. От 16 май входната такса
ще бъде 39 лева, съобщи тя. Иванова беше
категорична, че събраните средства ще
бъдат изразходвани изцяло за проекта по
отваряне на монумента за посетители.

Основната цел на фондацията тази
година е във вътрешността на паметника

да се осигури временен посетителски
достъп, разказа Иванова. От покрива
трябва да бъдат премахнати строителни-
те отломки - дървени греди, стъклена вата
и ламарини, които представляват опас-
ност. Носещата конструкция е в добро
състояние, тя ще бъде запазена и ще може
да носи бъдещото покривно покритие,
уточни Иванова. Реставраторите ще се
погрижат и за мозайката в купола, нари-
чана още “медальон”. С помощта на ске-
ле, изградено от доброволци, миналата
седмица за пръв път екипът е успял да се
качи и да види какво е състоянието на
мозайката. Ще дойдат реставратори от
Националната художествена академия, от
Мюнхен, Гърция и Швейцария, ще оце-

нят състоянието й, твърди Иванова. За
целта трябва да се изгради платформа за
работа, за която са необходими 17 хиля-
ди лева.

Предстои да бъдат изградени посети-
телски пътеки и парапети по стълбите за
безопасно придвижване на посетители-
те. Планира се поставянето на временен
павилион, в който да се дава информация
на гостите на монумента и където да се
събират дарения. Ще бъдат ангажирани
и екскурзоводи, които да развеждат по-
сетителите и да разказват за историята
на Бузлуджа. Иванова припомни, че ми-
налата година паметникът “Бузлуджа” е
събрал около 50 000 посетители, без да
има реклама и без да бъде отворен.

Ïîëîâèí ìèëèîí âúçðàñòíè æèâåÿò ñ 10 ëåâà íà äåí
сто пенсионери са взимали над
1200 лв. месечно или колкото
е била максималната пенсия.

Повишената смъртност
през 2021 г. и продължаващо-
то затягане на условията за
пенсиониране намалиха броя
на пенсионерите с близо 3 на
сто до 2,056 млн. души, показ-
ват данните на НОИ. Новоот-

пуснатите през годината пен-
сии са 88 000 или с близо една
четвърт по-малко от 2020 г.

Спад има и в показателя
“инвалидни пенсии”. Освиде-
телстваните за инвалидни пен-
сии, отпуснати през 2021 г., са
с една пета по-малко от пред-
ходната година. Тенденцията
за намаление на новите инва-

КОВИД-надбавките. В сума-
та обаче влизат и някои пла-
щания, направени през 2022
г. Това са стимулите от 75
лева за ваксиниралите се сре-
щу КОВИД-19 и надбавката
от 60 лв. от януари до юни
2022 г. Общият размер на две-
те плащания е 850 млн. лв. или
6 на сто от общата сума.

Служителите на градския транспорт
в София обявиха, че излизат на протест
на 18 май заради риска да не получат
заплати. В 8 ч. сутринта те се заканват да
протестират на няколко възлови кръсто-
вища. Според Иван Кирилов, председа-
тел на Федерация на транспортните ра-
ботници към КТ “Подкрепа”, е имало
среща с ръководствата на синдикалните
организации в трите транспортни общин-
ски дружества и в ЦГМ по повод нарас-
налото напрежение и несигурността в
своевременното изплащане на трудовите
възнаграждения. На 18 май обявиха, че
ще протестират, и превозвачите, както и
работодателски организации.

Новината за подготвяните протести
дойде няколко часа след като на комиси-
ята по транспорт общински съветници
от управляващата коалиция намекнаха,
че има риск за нормалното плащане на

“Ще има действия за адекватността
на пенсиите. Пенсионерите ще бъдат
приятно изненадани”, заяви вчера соци-
алният министър Георги Гьоков преди
заседание на социалната комисия в пар-
ламента. По думите му пенсионерите
могат да очакват, че 60 лв., които полу-
чават до момента, ще бъдат вкарани в
пенсиите по някакъв начин. Ще бъде
предвидена актуализация, която да покрие
и тазгодишната инфлация. “Моят вари-
ант е вкарване на тези 60 лв. в индивиду-
алната пенсия - дали механично, дали като
антиинфлационна добавка, дали като по-
висок коефициент на осъвременяване на
пенсиите от 1 юли”, коментира ми-

лиди е от четири години, след
като през 2018 г. бяха затегна-
ти условията, по които се оп-
ределя процентът на уврежда-
нето.

На този фон с близо 30%
спрямо предходната година са
нараснали разходите за пен-
сии - отпуснати са 14,25 млрд.
лв., от които 2,5 млрд. лв. са

Ñúñòîÿíèåòî íà Ïàòðèàðõ
Íåîôèò å ñòàáèëíî

фийската митрополия.
Миналата година Неофит
беше настанен два пъти
в болница - веднъж в
неврологично отделение,
а след това беше приет
отново за рутинни из-
следвания.

Вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и
индустрията и лидер на
БСП Корнелия Нинова

изрази дълбока загриже-
ност във връзка с инци-
дента, сполетял Негово
Светейшество Българ-
ския патриарх и Софий-
ски митрополит Неофит.
Тя му изказа благопоже-
лание за скорошно озд-
равяване и пожела на
Негово Светейшество
сила на духа, за да пре-
одолее изпитанието.

Ðàáîòåùèòå â ãðàäñêèÿ òðàíñïîðò
â Ñîôèÿ ãîòâÿò ïðîòåñò

заплатите в транспорта.
Синдикалистите искат среща с ми-

нистър-председателя и с министъра на
финансите с настояване да се дофинан-
сират дружествата.

Според кмета на София Йорданка
Фандъкова  над 330% е увеличението на
сметката за природния газ, която е пла-
тил “Столичен автотранспорт” за първи-
те четири месеца на тази година, в срав-
нение със същия период през 2021 г. Над
230% пък е увеличението на сметките за
електрическа енергия на “Метрополи-
тен” и “Столичен електротранспорт”.
Управляващите в общината от ГЕРБ
продължават да настояват държавата да
се намеси и да подпомогне транспорта.
Заради повишените цени на енергията
превозните средства ще се движат с лят-
но разписание с по-разреден график още
от 1 юни, а не от 15 юни.

ГЬОКОВ:

Ïåíñèîíåðèòå ùå áúäàò
ïðèÿòíî èçíåíàäàíè

нистърът. Той обясни, че механичното
увеличаване с еднакъв процент на всички
пенсии задълбочава разликите между ста-
рите и по-ниски и по-високите пенсии.
Георги Гьоков обобщи, че за този отоп-
лителен период близо 300 000 души са
получили енергийни помощи от държа-
вата. Размерът на тази помощ е 570 лв. за
3 месеца. “Готови сме да посрещнем
новия отоплителен сезон. От 1 юли за-
почва приемане на документите. Ще раз-
ширим още достъпа и ще увеличим и
подкрепата по всяка вероятност. Готови
сме да направим това”, увери Гьоков и
отбеляза, че трябва да се изясни поняти-
ето “енергийно бедни”.

СНИМКА БТА
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Проф. Румен Гечев

Ñàíêöèèòå ñðåùó Ðóñèÿ
ùå äîíåñàò êîëîñàëíè
çàãóáè è ñèëíî
ñâèâàíå íà ðàñòåæà,
êîåòî ùå äîâåäå äî ñèëíî
çàòÿãàíå íà êîëàíèòå

братя пред Националната биб-
лиотека. Горда съм, че има
такива будни деца и че Класи-
ческата гимназия продължава
да държи високо духа на об-
разованието, науката и култу-
рата, каза тя.

робългарски, старогръцки, ла-
тински и да се учиш от древна-
та история. “Горда съм, че съм
завършила НГДЕК и че гимна-
зията има такива ученици
днес”, каза още тя.

Патронния си празник от-

беляза и Националната библи-
отека “Св. св. Кирил и Мето-
дий”. 11 май е и професиона-
лен празник на библиотечни-
те и информационните специ-
алисти. По този повод бе от-
крита изложбата “Олтари на

народната памет” с 26 препи-
са на “История славянобългар-
ска” на Паисий Хилендарски.
10 от тях са дигитализирани.
Те са придружени от поясни-
телни текстове и илюстрати-
вен материал, свързан с исто-

рията и мястото на създаване-
то на преписите.

Националната институция
отбеляза и 300 години от рож-
дението на Паисий Хилендар-
ски и 260 години от написва-
нето на неговата история.

СНИМКА БТА

В поздравителното си слово директорът на библиотеката
доц. Красимира Александрова напомни, че институцията има нужда от нова сградаКОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Äà å ñâÿòî äåëîòî íà
áðàòÿòà Êèðèë è Ìåòîäèé
Националната библиотека отбеляза патронния си празник
с изложба на преписи на „История славянобългарска”

Депутатът от “БСП за България”, избрана от от 11 МИР в Ловеч,
поздрави жителите на града по повод празника им. “Като народен предста-
вител от Ловеч, градът заема особено място в моя живот. Срещите ми с
гражданите тук засилват моята съпричастност и желанието ми да работим
за решаване на проблемите в района”, написа депутатът в поздравлението
си до кмета Корнелия Маринова и жителите на града.

Официалното тържество в Ловеч започна в новия катедрален храм
“Св. св. Кирил и Методий”, където Ловчанският митрополит Гавриил
отслужи Божествена Света Литургия. Тук присъстваха кметът на Об-
щина Ловеч Корнелия Маринова, депутатът Николай Нанков, председа-
телят на ОбС Петър Цолов, заместник-кметовете Даниел Колев и Вен-
цислав Христов и други гости.

На площада пред общината седем училища с държавен план-прием
представиха своите специалности. В шатри те показаха в какво обуча-
ват учениците и какви продукти произвеждат. Инициативата е в помощ
на седмокласниците да направят своя информиран избор къде да
продължат своето образование. Свои палатки имаха и ВВВУ в Долна
Митрополия и Военното окръжие в Ловеч.

“Да е свято делото на бра-
тята Кирил и Методий, да зна-
ем род и Отечество, да бъдем
здрави и горди българи.” Този
поздрав към българите отпра-
ви вицепремиерът и министър
на икономиката и индустрия-
та Корнелия Нинова на вче-
рашния празник на Светите
братя Кирил и Методий. Тя се
включи в тържеството на На-
ционалната гимназия за древ-
ни езици и култура “Св. Кон-
стантин-Кирил Философ”,
чийто възпитаник е. Корнелия
Нинова участва всяка година
в празника на училището, кой-
то се провежда традиционно
пред паметника на светите

Десетки сегашни и бивши
ученици и преподаватели се
събраха, за да отбележат за-
едно празника на Свети Ки-
рил Философ. Министър Ни-
нова разговаря със свои съу-
ченици и учители, а много от
днешните ученици си напра-
виха селфи с нея. “Тук има
толкова млади хора, които
четат на старобългарски, пеят
на латински, много интели-
гентни, много четящи”, комен-
тира Нинова.

Министър Нинова сподели,
че Класическата гимназия й е
дала широка обща култура, тя
е място, където имаш много
редкия шанс да изучаваш ста-

Не сме против сътрудничеството и диа-
лога с РС Македония, но това не може да
става за сметка на България и на истината,
заяви проф. Пламен Павлов на пресконфе-
ренция на платформата Национален кръг
“За Македония”.

Целта на създателите на инициативата е
твърдото отстояване на българската Рамко-
ва позиция за членството на Република Се-
верна Македония в ЕС и декларацията, гла-
сувана от 44-то Народно събрание. По ду-
мите на проф. Павлов в Република Северна
Македония има “българско мнозинство”, а
не малцинство. Той добави, че всеки има
право да се смята за такъв, какъвто иска.
Това е битка за България, а не за Северна
Македония, заяви проф. Николай Овчаров.

Инициативата беше обявена с декларация,
разпространена до медиите на 1 април от 19
учени, интелектуалци, журналисти и общест-
веници. Сред тях са акад. Георги Марков, проф.
Пламен Павлов, проф. Ана Кочева, проф.
Димитър Иванов и други.

Досегашният президент на Конфе-
дерацията на независимите синдикати
в България Пламен Димитров беше
преизбран на поста. Това стана след
гласуване на деветия редовен конгрес
на организацията. За вицепрезиденти
бяха избрани Даниела Стоянова, Ог-
нян Атанасов, Тодор Капитанов. Пла-
мен Нанков ще оглави Централната

ПРОФ. ПЛАМЕН ПАВЛОВ:

Íèå ñìå
çà äèàëîãà
ñ ÐÑ Ìàêåäîíèÿ,
íî íå çà ñìåòêà
íà Áúëãàðèÿ

Ïëàìåí Äèìèòðîâ áåøå
ïðåèçáðàí çà ïðåçèäåíò íà ÊÍÑÁ

Âÿðà Åìèëîâà ïîçäðàâè
Ëîâå÷ çà ïðàçíèêà

контролна комисия, а за негови замест-
ници бяха определени Янка Такева,
Валентин Вълчев и Райна Джагалова.
На конгреса на КНСБ бяха обсъдени и
приети отчетите за изминалия мандат,
както и програма за следващия мандат.

Като основен приоритет, записан в
програмата на КНСБ за следващите пет
години, Димитров очерта ръст на ми-

нималната работна заплата на
1700 лева до 2027 г. Средната
трябва да достигне до 3100 лева,
смятат от КНСБ. Към момента
тя е 1700 лева за първото триме-
сечие на тази година. Според про-
гнозите на синдиката до края на
годината инфлацията ще достиг-
не 15 процента.
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ÁÑÏ èñêà å-çäðàâåîïàçâàíå
äî êðàÿ íà ãîäèíàòà
Трябва да се помисли за стимули за младите медици,
за да останат у нас, смята проф. Георги Михайлов

Електронното управление на здраве-
опазването трябва да влезе в сила до
края на годината, заяви депутатът от
“БСП за България” и зам.-председател
на комисията по здравеопазване проф.
Георги Михайлов в тв интервю. Според
него електронните рецепти са необхо-
дими заради контрола на разходите на
здравната система. Трябва да има и хар-
тиени, но преобладаващата част от дви-
жението на медикаментите ще бъде он-
лайн”, поясни той.

Проблемът с увеличаването на за-
платите на медицинските лица е много
сериозен и е заложен във финансиране-

то на здравната система, припомни проф.
Михайлов. БСП настоява за сериозно
преосмисляме на финансирането и уп-
равлението на здравната система. С на-
шите партньори внимателно оглеждаме
модела, който е възможно да бъде реа-
лизиран, посочи проф. Михайлов.

В момента се подготвя централна
специализация за младите кадри, което
ще даде възможност те да бъдат част от
гръбнака на здравеопазването, съобщи
депутатът. По думите му е необходимо
да се уеднаквят критериите между раз-
личните висши учебни заведения, защо-
то нивото е различно. Трябва да се по-

мисли за стимули за младите медици, за
да останат те у нас, чрез дългосрочни
специализации извън страната, подчер-
та проф. Михайлов.

“Преструктуриране на болниците ще
има и това е записано в коалиционното
споразумение, заяви проф. Михайлов.
Сега 80% от здравните заведения се
намират в 5 града, твърди медикът.
Въпросът за трансплантацията на орга-
ни и клетки в България беше поставен
от нашата партия преди 3 години и по-
ловина в парламента, припомни проф.
Михайлов. Той обяви, че предстои про-
веждането на кръгла маса за трансплан-

тацията на органи и клетки, на коята са
поканени специалисти от мчного държа-
ви. Здравеопазването се нуждае от сери-
озно трансформиране и от сериозно
обмисляне на концепциите, категоричен
е проф. Михайлов.

“Коалицията е палитра от различни
по своята идеология партии, но нейно-
то съществуване е необходимост. То е
наложено най-вече от тези, които из-
пратиха България на дъното на всички
класации за последните 12 години.
Въпреки всичко успяхме да преминем
един много труден период, досега тако-
ва чудо в България не се беше случвало
отдавна - пандемията, войната, светов-
ната енергийна криза, инфлацията. Тази
коалиция успя да избегне сериозни
сътресения в държавата”, коментира
проф. Михайлов.

По повод празника на све-
тите братя Кирил и Методий
официално започва Нацио-
налната програма “Фонд
“Стефан Стамболов”, създа-
дена по личната инициатива
на министър-председателя
Кирил Петков и анонсирана
преди няколко седмици. Про-
ектът дава възможност на
мотивирани български сту-
денти да получат от държава-
та финансиране за магистра-
тура до 200 хил. лева на го-
дина, за да се обучават в най-
елитните университети в све-
та, ако след завършването си
се върнат да работят у нас
поне три години.

Програмата трябва да бъде
одобрена от Министерския
съвет. Предвижда се подборът
на първите стипендианти да
започне през юни, а първите
магистратури в световните
топ университети, определени
чрез международните класа-

Намерението за поскъпване на паяка в София пропадна.
Вносител на проекта бе общинският съветник Карлос Контрера
от ВМРО - коалиционен партньор на ГЕРБ. Той предлагаше
двойно увеличение на глобата за принудителното вдигане на
неправилно паркирани автомобили в града, която не е пипана от
години. Идеята бе от 1 юни санкцията за наказателното репат-
риране да скочи от 60 лв. на 120 лв. Предложението на Контрера
стигна и до сесия на СОС, но впоследствие бе оттеглено.

По време на последното заседание на финансовата комисия
Контрера оповести, че окончателно оттегля доклада си. “Не счи-
там, че с този доклад трябва да помагам на групата на ГЕРБ-СДС
и на администрацията на Столичната община. Въпреки че според
мен мярката е правилна, няма как да се поддържа политиката,
водена от страх да не стане нещо. В този смисъл се отказвам от
ролята си на единствена изкупителна жертва за въвеждането на
тази правилна, но непопулярна мярка. Групата на ГЕРБ-СДС има
пълното право да я предложи сама”, мотивира се той.

Основното училище “Кирил и Методий” в
разградското село Киченица ще бъде закрито.
Докладната записка на кмета на община Раз-
град Денчо Бояджиев с предложението пред-
стои да се обсъди и гласува на предстоящата
сесия на Общинския съвет.

Мотивите на местната управа са, че има
трайна тенденция за намаляване на броя на уче-
ниците под нормативно определения минимум,
сформиране на паралелки, слети от два класа, и
най-голяма необходимост от дофинансиране от

МВР иска да увеличи запла-
тите на служителите от отдел
“Кибепрестъпност” в ГДБОП,
става ясно от промяна в наред-
ба, публикувана за обществено
обсъждане. Предвижда се те да
получават до 230% от заплатата
си допълнително всеки месец.
Промяната ще важи и за рабо-

Çàïî÷âà ïðîãðàìàòà
çà ìàãèñòðàòóðè
â ÷óæáèíà çà
200 000 ëâ. íà ãîäèíà

ции, ще бъдат финансирани от
академичната 2022-2023 г.

Срокът на новия фонд е
тригодишен, като всяка годи-
на за стипендии ще се отпус-
кат по 2 млн. лв. Ще бъдат
проведени три кампании за
подбор на кандидати, като във
всяка от тях ще бъдат одобре-
ни по 10 студенти. Преди да
заминат, те ще подписват до-
говор с българската държава.
Той ще ги задължава да се
върнат в страната до шест
месеца след завършването си
и да работят тук на трудов
или граждански договор в
продължение на поне три го-
дини. Ако не го направят, ще
трябва да възстановят стипен-
дията със съответната лихва.

Стипендиите ще покриват
транспорта до чуждестранно-
то висше училище, таксата за
обучение, разходите за наем,
медицинската застраховка по
време на обучението.

Îòêàçàõà ñå
îò ïîñêúïâàíåòî
íà ïàÿêà â Ñîôèÿ

ÌÂÐ äàâà ïî-ãîëåìè çàïëàòè
íà ëîâöè íà õàêåðè

тещите в дирекция “Специални
операции”, която се занимава с
внедряването на агенти под при-
критие и друга специфична дей-
ност - контролирана доставка.

Заради голямото текучество
на кадри и ниските стартови
заплати се прави опит да се
увеличат парите за отдел “Ки-

берпрестъпност”. В мотивите
към наредбата се посочва, че
тази структура е единствената
международна контактна точка
за обмяна на информация за
престъпления, свързани с крип-
товалути. Освен това изпълнява
и функциите на център по ки-
берпрестъпност.

Çàêðèâàò ïîðåäíîòî ñåëñêî ó÷èëèùå
общинския бюджет - близо 31 000 лева.

Към момента там се обучават 31 ученици,
а при проверки в три поредни дни през април
е установено, че учебните занятия се посеща-
ват от 14 и 17 ученици. За отсъстващите уче-
ници не е известна причината.

По информация на общината за следващата
учебна година на прием в първи клас подлежат три
деца. Училището ще напуснат шестима. Миналата
година също имаше опит за закриване на школото,
но впоследствие предложението бе оттеглено.

СНИМКА БТА

Трима директори получиха ежегодната награда на Министерството на образованието
и науката  “Св. Иван Рилски” в Рилския манастир. Отличените бяха Жулиета Петкова,
директор на Специалното училище за ученици с нарушено зрение “Проф. Д-р Иван
Шишманов” във Варна, Пенка Калина-Колева, директор на Начално училище
“Любен Каравелов” в Нова Загора, и Теодора Сулева, директор на Професионалната
гимназия по лека промишленост, екология и химични технологии в Ямбол
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Парламентът ще се захва-
не с проучването на обсто-
ятелствата около спрените
руски газови доставки
от “Газпром”. Това стана
възможно, след като бе одо-
брено създаването на вре-
менна анкетна комисия по
казуса. Отделни предложе-
ния за такава комисия бяха
направили ГЕРБ-СДС и
“Възраждане”. В крайна
сметка беше одобрено това,
което внесоха бившите управ-
ляващи. Идеята получи еди-
нодушната подкрепа на 202
депутати от всички парла-
ментарни групи. Въпреки че
застанаха зад предложение-
то, от мнозинството дадоха
да се разбере, че единствена-
та полза, която виждат в ан-
кетата, е да разобличи “глу-
постите на опозицията”. За
председател на комисията
беше избран депутатът от

Ïàðëàìåíòúò ñå çàõâàùà
ñúñ ñïðåíèÿ ãàç îò „Ãàçïðîì”
Депутатите създават временна анкетна комисия

ГЕРБ-СДС и бивш външен
министър Даниел Митов.

От ПП ще подкрепим про-
екта за създаване на временна
комисия за обстоятелствата,
довели до спиране на природ-
ния газ от “Газпром”, заяви
Венко Сабрутев от ПП по
време на дебата. “Надяваме се
тази комисия да извади всич-

ки реални факти, така че опо-
зицията да не може повече да
говори глупости”, заяви Саб-
рутев. “Аз чакам да чуя кое е
глупостта”, репликира го Де-
лян Добрев (ГЕРБ-СДС). Глу-
пости са това, което десет го-
дини ни казвате, че е направе-
на диверсификация на достав-
ките на природен газ, отгово-

ри му Сабрутев. Той отбеля-
за, че статистиката за 2021 г.
показва, че 88% от доставки-
те са на “Газпром експорт”.

От БСП ще подкрепим ан-
кетната комисия, каза замест-
ник-председателят на групата
Драгомир Стойнев. През го-
дините сме гледали десетки,
надали са имали голям резул-
тат, коментира обаче той.
Според Стойнев целта на тази
анкетна комисия е да се раз-
бере какво се е случило и как
се появяват тези доставчици
на природен газ. “Вината се
хвърля върху правителството.
Истината е, че когато има
санкции, ще има и контрасанк-
ции. Въпросът е дали Бълга-
рия се съобразява с контра-
санкциите или не”, посочи
той. Стойнев отбеляза, че в
ЕС идеята е да не се плаща в
рубли. Ако други държави
плащат в рубли и получават
природен газ, то тогава тряб-
ва да се замислим, коментира

той. Ако обаче европейската
политика е да не се плаща в
рубли, то тогава нямаме по
друг начин откъде да имаме
природен газ, допълни Стой-
нев и отбеляза, че все още
чакаме прословутия договор
от Азербайджан и газовата
връзка с Гърция да бъде пост-
роена, така че нямаме алтер-
натива. Според него няма
нищо лошо, че премиерът
търси втечнен газ от САЩ,
друг е въпросът на каква цена
ще бъде.

В комисията влизат Драго-
мир Стойнев и Владимир Ма-
ринов от БСП, Радослав Ри-
барски и Васил Стефанов от
ПП, Делян Добрев и Даниел
Митов от ГЕРБ-СДС, Рамадан
Аталай и Станислав Атанасов
от ДПС, Иво Атанасов и Сне-
жанка Траянска от ИТН,
Ивайло Мирчев и Владислав
Панев ДБ и Цончо Ганев и
Ангел Георгиев от “Възраж-
дане”.

Æèëèùàòà â Ñîôèÿ ïîñêúïíàõà
ñúñ 73% çà 6 ãîäèíè

Национално предста-
вителните работодателски
организации - Асоциаци-
ята на индустриалния ка-
питал в България, Българ-
ската стопанска камара,
Българската търговско-
промишлена палата, Кон-
федерацията на работода-
телите и индустриалците
в България и Съюзът на
стопанска инициатива,
излизат на национален
протест за сигурна енер-
гия на достъпни цени на

Ðàáîòîäàòåëñêèòå îðãàíèçàöèè
èçëèçàò íà ïðîòåñò

Ïðèõîäèòå îò íîùóâêè
ñ ðåêîðäåí ðúñò

Íàìàëÿâàò ìàíäàòà íà ÷ëåíîâåòå íà ÊÇÊ
С 11 гласа “за”, пет “против” и един

“въздържал се” парламентарната иконо-
мическа комисия прие на първо четене
промени в Закона за защита на конку-
ренцията. С промените се намалява ман-
датът на членовете на Комисията за за-

щита на конкуренцията (КЗК) от седем
на пет години. “Добре е мандатът на
подобни комисии да е различен от този
на парламента. Подобни са и мандатите
на повечето регулаторни органи в стра-
ната”, каза председателят на бюджетна-

та комисия Мартин Димитров.
Завишават се изискванията за чле-

новете на КЗК - те трябва да са с об-
разователна степен “магистър” и да
имат седемгодишен стаж по съответна-
та специалност. Предлага се да има

двама заместник-председатели - едини-
ят да работи по обществените поръчки,
а другият за останалите дейности. Ис-
каме да има публична процедура за
избор на КЗК, ако законопроектът бъде
приет,  уточни Мартин Димитров.

18 май пред Министер-
ския съвет, съобщиха ра-
ботодателите.

Бизнесът настоява за
удължаване на механиз-
ма за компенсации за
свръхвисоките цени на
ел. енергията дотогава,
докогато е необходимо.
Искат също разликата
между цената на газа
при използването на по-
средници и цената на
газа, която бихме полу-
чили по формулата в

дългосрочния договор с
“Газпром експорт”, да
бъде поета като компен-
сация от бюджета, раз-
работване и прилагане
на механизъм за гаран-
тиране на дългосрочно
предлагане на ел. енер-
гия, природен газ и пет-
ролни продукти на
достъпни цени, както и
програма за овладяване
на инфлационните про-
цеси и възстановяване
на веригите на доставки.

Приходите от нощув-
ки през март 2022 г.
достигат 52 млн. лв., като
се увеличават със 111,3
на сто в сравнение със
същия месец на предход-
ната година, съобщи
Националният статисти-
чески институт.  Това е
с 4 млн. лв. повече в
сравнение с март 2019
г., когато пандемията
беше далече. Приходите
от български граждани
са 29,6 млн. лв., а от
чужди граждани - 22,4
млн. лева.

Общата заетост на
леглата в местата за на-
станяване през март
2022 г. е 25,1 на сто,
като се увеличава с 10,5
процентни пункта в
сравнение с март 2021 г.

През март, по време
на продължаващата епи-
демична обстановка, в
страната са работили 1
717 обекта с над 10 лег-
ла - хотели, мотели,
къмпинги, хижи и други
места за краткосрочно
настаняване. В сравне-
ние с март 2021 г. общи-

ят брой на местата за
настаняване, функциони-
рали през периода, се
запазва, а броят на легла-
та в тях се увеличава с
5,4 на сто.

Общият брой на но-
щувките във всички места
за настаняване, регистри-
рани през март 2022 г., е
796,6 хил. или с 81,2 на
сто повече в сравнение
със същия месец на пред-
ходната година. Българ-
ските граждани са напра-
вили 515,1 хил. нощувки,
а чуждите - 281,5 хиляди.

Жилищата в София поскъпнаха с
над 73% за период от шест години.
Това нарежда столицата на първо мя-
сто сред градовете в страната с над
120 хил. жители в класация за
поскъпване на имотите. Цените на
апартаментите ново строителство в
София през четвъртото тримесечие на
миналата година са с 66,5% по-високи
спрямо 2015 г., показват данни на
НСИ. При съществуващите апартамен-
ти поскъпването за същия период е по-
голямо - със 75,6%. Така столицата
държи първото място по поскъпване и
на старите, и на новите жилища.

На второ място сред шестте най-
големи града в страната се класира
Пловдив с повишение на цените на

имотите с 66,5% за период от шест
години.

Челната четворка на големите градо-
ве с най-бързо поскъпващи имоти се
допълва от Стара Загора и Русе, където
нарастването на цените за периода е с
близки темпове - с 52-55%. На трето
място в общата класация е Стара Загора
(+54,8%), следвана от Русе (+52%). Вар-
на остава на пето място с поскъпване на
жилищата с 46,4% за шест години. Ше-
сто място в класацията за поскъпване на
имотите в най-големите градове е за
Бургас. Цените на жилищните имоти в
морския град са нараснали средно с 37%
спрямо 2015 г., показват данните на
НСИ. Общо за страната жилищата за
периода са поскъпнали с 54,5%.
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Отстъпка от 25 стотинки на литър
бензин и дизел ще получава всяко физи-
ческо лице при зареждане на автомобила
си на бензиностанция. Това обсъжда
управленската коалиция като антикризис-
на мярка срещу високата инфлация.

Отстъпката ще се получава директ-
но всеки път при зареждане до 50 литра
и ще влезе в сила от юни, съобщи пред
Нова тв Пламен Данаилов, зам.-ми-
нистър на енергетиката. Той посочи, че
към момента не се обсъждат други ор-
ганичения за ползване на отстъпката за
гориво. Схемата ще се прилага единст-
вено за физически лица, от нея фирмите
няма да може да възползват.

При сегашните цени на бензина
отстъпката от 25 стотинки би трябвало
да свали цената му под 3 лева. Според
Данаилов не се очаква спекулативно
бензиностанциите да вдигнат с над 25
ст. цената на горивата. “Това е конку-
рентен пазар, не очакваме такива спе-
кулации с цената”, каза Данаилов. По
думите му схемата е подобна на ком-
пенсациите и помощите, които се по-
лучават за електроенергия.

“Надяваме се още в рамките на този
месец да изчистим всички детайли с
търговците и това да стартира от след-
ващия месец”, отбеляза зам.-министърът

на енергетиката.
Управляващата коалиция обмисля още

да премахне акциза на тока и на природ-
ния газ, включително и този, който се
използва за автомобилно гориво. Мярка-
та обаче трябва да получи разрешение от
Европейската комисия. Предстои стра-
ната ни да прати уведомление до Брюк-

сел, но процедурата по получаване на
разрешение ще отнеме около три месеца.

В същото време от догодина се пла-
нира да се увеличи акцизът на цигари-
те. Данаилов не посочи с колко, но
уточни, че в момента България начис-
лява най-ниските възможни ставки в
ЕС, а в същото време евродиректива

предвижда тяхното увеличение. Както
вече стана ясно, инфлационна добавка
от 60 лв. ще продължат да получават
пенсионерите. Такава добавка се обмис-
ля и за родителите с деца.

От думите на Пламен Данаилов ста-
на ясно, че всъщност се има предвид
данъчни облекчения за деца. Те бяха
многократно завишени преди година и
трябваше да действат временно само за
доходите, получени през 2021 г. като
антиковид мярка.

“За доходите от 2020 г. предлагаме
да се прилага данъчна отстъпка от 50
лв. на месец или 600 лв. за година за
едно дете”, обяви Данаилов. В момента
данъчната преференция е 450 лв. за едно
дете и от нея може да се възползват
само работещи родители.

Близо 600 хиляди българи са ползва-
ли различни данъчни облекчения за дохо-
дите си, получени през 2021 г. Общата
сума, с която тези данъкоплатци са нама-
лили годишната си данъчна основа, над-
вишава 3,9 млрд. лв. Това означава, че са
си спестили данъци за 390 млн. лв., съоб-
щиха от НАП. Най-голям е делът на данъ-
коплатците, ползвали данъчната префе-
ренция за деца. Над 436 000 родители са
ползвали облекчението, което за доходи-
те от 2021 г. е рекордно високо.

Êàáèíåòúò îáìèñëÿ 25 ñò.
îòñòúïêà çà ëèòúð ãîðèâî
Антикризисната мярка влиза в сила от юни и  ще важи за 50 литра на месец

ШЕФЪТ НА МААЕ:

Äúðæàâèòå äà ðåøàò äàëè äà
ïðîäúëæàò îòíîøåíèÿòà ñ „Ðîñàòîì”

Каква би била опасността за ЕС, в случай че
доставките на руско ядрено гориво бъдат вклю-
чени в санкциите срещу Москва? Засега това не
е така, но някои европейски депутати повдигат
темата. Това би могло да създаде проблеми на
държавите, които са напълно зависими от рус-
кото ядрено гориво. Какъв е рискът за сигур-
ността от спирането на доставките? Тези въпро-
си отправи евродепутатът Елена Йончева към
директора на Международната агенция за атом-
на енергия (МААЕ) Рафаел Гроси. Той беше
изслушан на съвместно заседание на подкомиси-
ята по отбрана (SEDE) и на комисията по външна

Премиерът Кирил Петков
е договорил в САЩ доставки
на втечнен газ за България на
цени по-ниски от тези на рус-
кото синьо гориво. Доставки-
те може да започнат още от
юни. Това съобщи правителст-
вената пресслужба след про-
ведена среща на министър-
председателя с вицепрезиден-
та на САЩ Камала Харис.

В рамките на разговора им
в Белия дом двамата обсъдили
стратегическото партньорство
между София и Вашингтон и
възможностите за задълбочава-
не на сътрудничеството в инте-
рес на двете страни, се казва в
съобщението.

Войната в Украйна също бе
важна тема от срещата на Пет-
ков и Харис. Българският ми-

Ïðåìèåðúò äîãîâîðè â ÑÀÙ äîñòàâêà íà âòå÷íåí ãàç

СНИМКА 0602 МИНИСТЕРСКИ СЪВЕТ

Премиерът Кирил Петков бе приет
от вицепрезидента на САЩ Камала Харис

нистър-председател посочи, че
случващото се в Европа е ясен
знак за необходимостта от ус-
корени и реални мерки в енер-
гийната сфера. Вицепрези-
дентът Камала Харис поздрави
България за решителните дей-
ствия, с които отстоява енер-
гийния си суверенитет.

По неофициална информа-
ция доставките ще са част от
допълнителните 15 млрд. куб. м
втечнен газ, които президентът
на САЩ Джо Байдън договори
с председателката на Евросъю-
за Урсула фон дер Лайен да
бъдат осигурени до края на 2022
г. като помощ за намаляване на
енергийната зависимост на
държавите от Евросъюза от
руския природен газ.

По-рано през деня ми-

нистър-председателят Кирил
Петков проведе разговор с
държавния секретар Антъни
Блинкен в Държавния департа-
мент. Двамата обсъдиха възмож-
ностите за партньорство със
САЩ за енергийна диверсифи-
кация на България и на региона.
Петков и Блинкен разговаряха
също за модернизацията на
българските въоръжени сили,
както и за стабилността и раз-
витието на Западните Балкани.

“Беше прекрасно да по-
срещнем българския премиер
Кирил Петков днес в Белия
дом. Съединените щати оста-
ват благодарни за силния съюз
и топлото приятелство между
нашите две страни”, написа в
Туитър вицепрезидентът на
САЩ Камала Харис.

Енергийният гигант “Газпром” обяви, че търсенето от Евро-
па на руски газ е спаднало вчера с 25%, след като ден по-рано
Украйна обяви, че ще спре притока на руски газ през входната
точка на Сохрановка, обвинявайки за това “намесата на окупа-
ционните сили в техническите процеси на газовата подстанция”.

Заявките в Европа са паднали до 72 млн. куб. метра от 95,8
млн. куб. м във вторник, предаде Ройтерс.

Входната газова точка на Сохрановка се намира в Луганска
област в Източна Украйна, която е под контрола на руските
войски. Там капацитетът за транзит на руски газ през Украйна
на входната точка Сохрановка спадна на 11 май до нула, показ-
ват данни от вчера на украинския оператор на газопровода.

Пренасянето на газ от Русия към Европейския съюз през
“Суджа” е технически невъзможно, заяви говорителят на “Газ-
пром” Сергей Куприянов.

Òúðñåíåòî íà ðóñêè ãàç
â Åâðîïà íàìàëÿ ñ 25%

политика (AFET) в Европейския парламент.
Има и алтернативни начини за доставка на

ядрено гориво, заяви в отговор Рафаел Гроси.
Той се съгласи, че в ЕС има държави, които
зависят от руските технологии, не непременно
от “Росатом”. Според него е въпрос на суверен-
но национално решение на съответните страни
дали да продължат търговските отношения с
“Росатом” или не. В ЕС има примери за държа-
ви, които преценяват, че е по-добре да не прекъ-
сват договорите си. Мисля, че е преди всичко
въпрос на търговски отношения, както и въпрос
на сигурност, каза той.
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Блокадата на работата на парламента в Република
Северна Македония, обявена от опозиционната ВМРО-
ДПМНЕ, започна с разпъване на транспарант “Активна
блокада за национално спасение” пред местата на пред-
седателстващите заседанието.

“Активната блокада е за спасение от национална ка-
тастрофа и затова призоваваме за избори, които са изход
от тази криза, която произвеждате”, каза координаторът
на парламентарната група на партията Никола Мицев-
ски.

В отговор председателят на парламента Талат Джафе-
ри заяви, че “всички депутати имат задължението да
присъстват в залата”. “Ако блокадата на парламента
означава за вас национално спасение, гражданите, които
ви изпратиха тук, ще го оценят. Това не е моят дом, а
домът на гражданите”, допълни той.

Активната блокада ще продължи според инициатори-
те до постигане на споразумение за дата за предсрочни
парламентарни избори.

Õåðñîí ùå ïîèñêà
äà å ÷àñò îò Ðóñèÿ
Според Кремъл решението е в ръцете
на местните жители и юристите

Принц Уилям и съпругата му Кейт посетиха шотландско начално училище.
Двамата участваха в сесия за “Корените на емпатията”

СНИМКИ БТА

Руските власти в Хер-
сонска област възнамеря-
ват да се обърнат към пре-
зидента Владимир Путин с
искане регионът да стане
част от Руската федерация.
Това заяви Кирил Стрему-
сов, зам.-началник на т.нар.
военно-гражданска адми-
нистрация на региона, пре-
даде ТАСС.

“Референдумът, който
се проведе абсолютно за-
конно в Крим, не беше при-
ет от световната общност,
която направи всичко, за да
не възприема Русия като
пълноправен субект на све-
товната общност. Следова-

телно трябва да има един-
единствен указ въз основа
на искане на ръководство-
то на Херсонска област до
руския президент Влади-
мир Путин, ще има искане
за въвеждане на Херсонска
област като пълноправен
субект, част от Руската фе-
дерация”, заяви Стремусов.
Очаква се това да се случи
до края на годината.

“Жителите на Херсонска
област трябва сами да ре-
шат дали да кандидатстват
за присъединяване на реги-
она към Русия или не, освен
това подобна възможност
трябва да има ясна правна

обосновка”, каза прессекре-
тарят на Кремъл Дмитрий
Песков. По думите му “това
е въпрос, който трябва да
бъде ясно и внимателно
проучен и оценен от юрис-
тите”.

Временните власти в
Херсон обявиха, че от 1
май в региона се премина-
ва към разплащане в рубли.
Това беше първият облас-
тен център, завзет още в
първата фаза на войната.
Според руските медии мир-
ният живот там постепен-
но се възстановява. На 9
май за първи път от осем
години в региона бе отбе-

лязан Денят на победата.
Междувременно лидерът

на Донецката народна ре-
публика Денис Пушилин
увери, че в стоманодобив-
ния завод “Азовстал” няма
останали цивилни.

В интервю за “Скай
Нюз” Иля Самойленко, офи-
цер от батальона “Азов”,
обясни, че не може да се
предадат на руснаците, тъй
като има заповед да държат
отбраната на “Азовстал” и
не може да я нарушат. Той
припомни, че неговата част
е призната в Русия за теро-
ристична организация и бой-
ците са заплашени от затвор.

Броят и продължителността
на сушите са се увеличили с 29%
от 2000 г., става ясно от доклад
на ООН. “Земята е обхваната
от суша, плодородните почви се
превръщат в пустиня”, предупреди
Ибрахим Тиау, изпълнителен
секретар на Конвенцията на ООН
за борба със сушата

Áåëàðóñ ðàçïîëàãà âîéñêè
ïî ãðàíèöàòà ñ Óêðàéíà

Беларус ще разположи войски за специални операции в
три района близо до южната си граница с Украйна, съоб-
щиха световните агенции.

От месеци Минск се оплаква, че страните от НАТО
струпват войници близо до границите на страната с Пол-
ша, Литва и Латвия, които са членове на алианса. Затова в
отговор увеличава броя и интензивността на собствените
си военни учения.

“Съединените щати и техните съюзници продължават
да увеличават военното си присъствие на държавните гра-
ници на Република Беларус”, заяви началникът на Генерал-
ния щаб Виктор Гулевич. И поясни, че “тези части са се
увеличили повече от два пъти през последните шест месеца
като количество и качество”.

Президентът Александър Лукашенко заяви, че Москва
се е съгласила да помогне на Минск да произвежда ракети,
подобни на “Искандер”, използвани в Украйна, и че иска
държавата да продължи да използва произведените в Русия
зенитно-ракетни системи С-400 и С-300.

Български културни
празници в Кипър

Български културни празници

започнаха в Кипър. С богата про-

грама от концерти, училищни

тържества, представяне на българ-

ски автори и книги българските

училища, съюзи и сдружения на

острова честват 24 май. “Вече съм

грамотен”, гордо заявиха на праз-

ничния концерт първокласниците

от българското училище “Никола

Вапцаров” в Никозия.

Почина първият президент
на Украйна Леонид Кравчук

Леонид Кравчук - първият пре-

зидент на постсъветска Украйна,

почина на 10 май, съобщи кметът

на Киев Виталий Кличко в Теле-

грам. Кравчук бе избран за прези-

дент на 1 декември 1991 г., в същия

ден, в който украинските избира-

тели подкрепиха отделянето от

Съветския съюз. Дни по-късно той

подписва Беловежките споразуме-

ния с лидерите на Русия и Беларус

- Борис Елцин и Станислав Шуш-

кевич, което на практика доведе

до разпадането на Съветския съюз.

Токио ще признава
еднополовите съюзи

Токио ще признава от ноември

еднополовите съюзи. Япония един-

ствена сред страните от Г-7 не ги

признава, защото според консти-

туцията й “бракът не може да

бъде осъществен без взаимното

съгласие от двата пола”. През

последните години местни общно-

сти предприеха действия за при-

знаването на съюзи между хора от

един и същи пол, но това признание

не дава същите права като брака.

Премиерът Фумио Кишида се из-

казва предпазливо за възможност-

та да се променят законите на

национално равнище.

Парагвайски прокурор убит
на плажа в Колумбия

Парагвайският прокурор по

дела за организирана престъпност

и трафик на наркотици Марсело

Песи е бил убит в Колумбия, дока-

то е бил на меден месец с новата

си съпруга на остров край Карта-

хена, съобщиха властите. От хо-

тел “Декамерон Бару”, където била

отседнала двойката, казаха, че

стрелците са били джет и са

застреляли двамата на плажа.
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ДОЛНАТА КАМАРА НА КОНГРЕСА ОДОБРИ

Пентагонът разпространи списък
с оръжията, доставяни на Киев

СНИМКА БТА

Пакистански работници спят на улицата заради голямата жега, обхванала страната.
Горещата вълна е от няколко дни и според синоптиците ще продължи още дълго

Камарата на предста-
вителите одобри пакет от
помощ за Украйна на
стойност 40 млрд. дола-
ра, което е със 7 милиар-
да повече от първоначал-
ното искане на президен-
та Джо Байдън, предадо-
ха световните агенции.

Законопроектът, пре-
движдащ военна, хумани-
тарна и икономическа по-
мощ за Киев, бе одобрен
в Долната камара на Кон-
греса с убедително мно-

$40 ìëðä. çà Óêðàéíà

Хърватия е готова да предостави на България
професионална и техническа подкрепа за присъеди-
няване към Шенгенското пространство, съобщи
хърватското МВР след среща на вътрешния ми-
нистър Давор Божинович с българския му колега
Бойко Рашков, предаде ХИНА.

Двамата министри обмениха мнения за ситуаци-
ята в Украйна и предоставянето на временна закри-
ла на украинските бежанци, както и за миграцион-
ната ситуация по маршрута на Източното Среди-
земноморие. Те обсъдиха новия пакт за миграцията
и убежищата, както и стратегията за укрепване на
Шенгенското пространство.

Давор Божинович и Бойко Рашков подписаха спо-
разумение за сътрудничество в областта на природ-
ните бедствия.

Журналистката от ка-
тарската телевизия “Ал
Джазира” Ширин Абу
Акле е убита от израел-
ски войници, докато от-
разявала операция в бе-
жански лагер в Дженин,
Западния бряг. Медията
и палестинското здравно
министерство потвърди-
ха за смъртта на 51-го-
дишната репортерка, из-
вестна фигура в арабска-
та секция на телевизион-
ния канал.

Колумбийският наркокартел
“Кланът на Залива” разпореди на
жителите на десетки градове в се-
верната част на страната да не
напускат домовете си четири дни.
Мярката бе реакция на екстради-
цията на лидера на групировката
Дайро Антонио Усуга, известен
още като Отониел, в САЩ, преда-

Администрацията на
бившия президент на
САЩ Доналд Тръмп “ня-
колко пъти” е предлагала
предприемане на военни
действия срещу Венецуе-
ла и Иран през последна-
та си година на управле-
ние. Това заяви бившият
американски секретар на

Носенето на маски вече няма да е задължително на
летищата и по време на полети в Европа, съобщи “Рой-
терс”. Разхлабването на мерките влиза в сила от 16 май.

Изпълнителният директор на Европейската аген-
ция за авиационна безопасност и Европейския
център за профилактика и контрол на заболяванията
Патрик Ки уверява, че за пътниците и екипажите
това е голяма стъпка към нормализирането на
въздушните пътувания. Той обаче призова всички да
се държат отговорно и да уважават избора на окол-
ните, напомняйки, че маската остава една от най-
добрите защити срещу предаване на коронавирус.

зинство от 368 срещу 57
гласа, след като лидерите
на демократите и репуб-
ликанците постигнаха
споразумение по детай-
лите в него. Всички гла-
сове “против” бяха от ре-
публиканците.

“С този пакет помо-
щи Америка изпраща
силно послание до света
за нашата твърда реши-
мост да стоим до смелия
народ на Украйна до
победа”, заяви председа-

телят на Камарата на
представителите Нанси
Пелоси. Очаква се Се-
натът да гласува законо-
проекта до края на тази
или следващата седмица

С тези средства Ва-
шингтон ще предостави
на Украйна военна и ико-
номическа помощ, ще
подпомогне регионални-
те съюзници, ще попълни
запасите от оръжия, кои-
то Пентагонът е изпратил
в чужбина, и ще осигури

5 млрд. долара за справя-
не с глобалния недостиг
на храни, причинен от
войната, съобщи БТА.

Така американската
подкрепа за Украйна от
24 февруари достигна
близо 54 млрд. долара,
включително 13,6 млрд.
долара, които Конгресът
одобри през март. Това е
с около 6 млрд. долара
повече, отколкото САЩ
са похарчили за цялата си
чуждестранна и военна
помощ през 2019 г.

Междувременно Пен-
тагонът разпространи
списък с оръжията, доста-
вяни на Киев:

 над 1400 противосамолетни системи Stinger
 над 5500 противотанкови системи Javelin
 над 14 хил. други противотанкови системи
 над 700 тактически безпилотни системи

Switchblade
 90 155-милиметрови гаубици Howitzer и над

200 хил. артилерийски снаряда
 16 хеликоптера Мi-17
 над 7000 единици стрелково оръжие
 над 50 млн. патрона
 75 хил. комплекта бронежилетки и каски
 противопехотни мини М18А1 Claymore
 ракетни системи с лазерно насочване
 безпилотни катери за бреговата охрана
 медицински запаси
 радари
 оборудване за радиоелектронна борба
 резервни части

Õúðâàòèÿ ïîäêðåïÿ
Áúëãàðèÿ çà Øåíãåí

Æóðíàëèñòêà
îò „Àë Äæàçèðà”
å óáèòà íà
Çàïàäíèÿ áðÿã

Израелската армия
потвърди, че е провела
операция в лагера в Дже-
нин. Военните уточня-
ват, че е имало престрел-
ка между заподозрени и
силите за сигурност и се
разследва “дали журнали-
сти са ранени.”

Катарски министър
обаче заяви, че Абу Акле
е била застреляна от
упор, макар че носела
жилетка с обозначение,
че е журналист.

Îòïàäàò ìàñêèòå
íà ëåòèùàòà â Åâðîïà Àäìèíèñòðàöèÿòà íà Òðúìï

èñêàëà äà çàïî÷íå âîéíè

Íàðêîêàðòåë çàòâîðè ãðàäîâå

отбраната Марк Еспър в
интервю за Си Би Ес.

По негови думи сами-
ят държавен глава е пред-
лагал военните да изстре-
лят ракети над границата
с Мексико, за да се уни-
щожат нарколаборатори-
ите там.

“Важно е за нашата

страна, важно е за репуб-
ликата, за американския
народ, че разбират какво
се случва в този много
последователен период.
Последната година от ад-
министрацията на Тръмп.
И да разкажем за нещата,
които сме предотвратили.
Наистина лоши неща.

Опасни неща, които биха
могли да тласнат страната
в тъмна посока”, подчер-
та Еспър.

Идеите били отхвър-
лени от самия Еспър, как-
то и от председателя на
Обединения комитет на
началник-щабовете гене-
рал Марк Мили.

доха световните агенции.
Картелът предупреди, че все-

ки, който наруши заповедта, рис-
кува да бъде убит или колата му
да бъде изгорена.

Магазините и училищата ос-
танаха затворени, междуград-
ските автобуси спряха да се дви-
жат, а професионален мач по

футбол бе отменен, след като
един от отборите се отказа да
пътува за срещата.

Според анализатори способ-
ността на картела да блокира по
този начин живота в множество
градове подчертава слабостите в
продължителната борба на прави-
телството срещу наркотрафика.
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Управляващите бяха
обвинени включително
за негативните последст-
вия от пакета “Макрон”,
който правителството на
Бойко Борисов проспа
навремето. След това се
появи ново 10 - настоя-
щото правителство, кое-
то съвсем справедливо
реши да оправи кашата с
тол таксите, бе обвинено
във всички грехове на
света. И то от онези, ко-
ито навремето получиха
благословията на Бори-

сов да не плащат за туй,
че рушат пътищата ни с
тежките си камиони, за
сметка на нас, които чрез
винетките даваме огром-
ната част от парите за
пътищата. А междувре-
менно една партия, коя-
то близо 12 години беше
яхнала властта, обяви, че
поема курс към пред-
срочни избори.

Към “недоволството”
на превозвачите вече се
“приши” и градският
транспорт в София. Трам-
ваи, автобуси, тролейбу-
си пътуват с плакати:

“Национална стачка!”.
Дето се вика, и Фандъко-
ва се вкючи в екшъна.
Иска държавата, демек
всички ние, да платим
сметката на софийския
градски транспорт, който
от години е ясно, че се
управлява неефективно.

Наслагването на тол-
кова подобни фактори
едва ли е случайност.
Приличат си и плакатите,
и лозунгите по тях. Ина-
че Бойко в момента мъл-
чи. Вероятно в очакване
да се подготви почвата, да
се нагнети напрежението.

Но дългата му ръка започ-
ва да прозира. При това
все по-ясно.

Защо, след като имат
нужда от помощ и от ди-
алог, и месеци наред за-
явяваха, че ги търсят,
превозвачите не прегова-
рят с правителството, а
поставят ултиматуми?
Интересно колко ли стру-
ват при тези високи цени
на горивата протестите с
тежките машини? А къде
бяха точно тези, когато
българските граждани
протестираха срещу уп-
равлението на ГЕРБ?

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ КОЛОНКАТА НА

Êàê äà ñïàñèì
ïàðêîâå è ãðàäèíêè?

Преди време с протести се противопоста-
вихме на застрояването на дюните и черномор-
ската ивица, принуждавайки държавата и об-
щините да спрат строежите в малкото оста-
нали незастроени места. Много граждани от
големите градове и столицата живеят, рабо-
тят, почиват във все по-презастроени гета.
Проблемът е особено драматичен в столицата.

В началото на годината изтече срокът, в
който Столичната община е трябвало да за-
почне и завърши отчуждаването на частни
имоти, отредени за паркове, зелени площи, учи-
лища и детски градини. Престъпното й без-
действие може да доведе до отмяна на от-
режданията от съда и до разрешаване на
строителство в Южния и Северния парк, око-
ло зала “Фестивална”, около езерото в “Друж-
ба” и на стотици други места в и без това
презастроените квартали.

Преди 10 ноември жилищните комплекси се
изграждаха при стриктно спазване на норма-
тиви според броя жители - предвиждане на
училища, детски ясли и градини, поликлиники,
паркове, градинки, детски и спортни площадки,
места за паркиране, градски транспорт и пр.
Дори се съобразяваше създаването на производ-
ства и на работни места. Така бяха изградени
много от комплексите - “Люлин”, “Младост”,
“Дружба”, “Овча Купел”, Студентски град и т.н.
После десницата наложи дивашка реституция
на земеделски ниви между блоковете, в паркове-
те, а често и под детски градини, улици и бло-
кове. Последва фаворизиране на свещената ча-
стна собственост - не един главен архитект
твърдеше, че частникът има право да построи
каквото иска. Така, въпреки недоволството на
хората, се появиха нови блокове в градинките,
построиха се цели бетонни гета - “Манастир-
ски ливади” изток и запад, “Малинова долина”,
“Кръстова вада” и др. С хубави апартаменти в
лъскави сгради, но без нито едно училище, дет-
ска ясла и градина, без градски транспорт, чес-
то дори без нормални улици. Да не говорим за
паркове, градинки, тротоари, велоалеи и др.
Стотици хиляди столичани са принудени всеки
ден да преодоляват задръствания и прах.

Какво може и трябва да се направи?
С промени в Закона за устройството и заст-

рояването на СО и на ЗУТ Народното събрание
трябва отново да удължи срока за отчуждава-
не на частните терени, отредени за паркове,
училища, градини и публична инфраструктура.
Трябва да се създаде и фонд за спешното от-
чуждаване, в който СО и общините законово да
се задължат да осигуряват средства от своя
бюджет. Държавата чрез неправилните си ре-
шения е участвала в създаването на проблема и
е редно да участва в разрешаването му чрез
осигуряване на средства от държавния бюджет
във фонда. Общините трябва да се задължат да
внасят в него всички средства от наеми, търгов-
ска дейност и реклама в паркове и зелени площи,
в които има частна неотчуждена собственост.
Не е нормално в паркове и градини да стои не-
отчуждена собственост с опасност от застро-
яването им, а общините да прибират средства
от наеми и търговия и да ги харчат за какво ли
не. СО и районите с активното участие на
гражданите трябва да изготвят списък за при-
оритетите при отчуждаването с отчитане на
обществения интерес. Огромните ресурси в
такъв фонд ще изискват и сериозен контрол -
от институциите, но и от гражданите.

Вечното намерение

(Не)очаквано бързо
приключи участието на
българските представите-
ли на “Евровизия 2022”.
Аудиторията на песенния
конкурс, уви, не успя да
оцени нито интелигент-
ността на музикалния ни
проект, нито амбициите

на групата да покори сце-
ната на престижната над-
превара с твърде философ-
ското парче “Намерение”.
За съжаление, публиката
на състезанието не се впе-
чатли дори от звездното
присъствие на настоящия
вокалист на легендарната
група “Рейнбоу” - Рони
Ромеро, хеле пък от скан-
далите, разразили се по-
край семейните му драми.

Предизвикателството
да се покори експертно-
то жури и прочутите с не-
предвидимите си вкусове
гласоподаватели на “Ев-
ровизия” се оказа твърде
непосилно за нашата “су-
пергрупа”, както с гор-
дост я нарича създателят
й д-р Милен Врабевски.

Като автор на музиката и
текста на Intention (“На-
мерение”), той имаше
прекалено големи очаква-
ния, че посланието на
песента ще трогне хора-
та от Стария континент.
Темата за личната
вътрешна борба на всеки
от нас с остарелите моде-
ли на вяра и поведение,
които ни дърпат назад,
остана в периферията на
актуалните събития, раз-
търсващи не само Евро-
па, но и целия свят. Рока-
джийското звучене на
композицията, колкото и
да е качествено, фести-
вално и безкомпромисно
като изпълнение, все пак
препраща към 80-те годи-
ни на миналия век, когато

този жанр беше в апогея
си. Само хората, в чиито
вени все още тече при-
вързаността към бунтар-
ския дух на такива песни,
биха подкрепили и наше-
то предложение за “Евро-
визия 2022”. Но те вече
няма как да определят
крайния вот за класира-
нето на финала, тъй като
отдавна не са преоблада-
ваща част от гласопода-
вателите на конкурса.

Колкото и близо да е
била България до истин-
ско признание в надпре-
варата през последните ни
14 участия, намеренията
да триумфираме на “Евро-
визия” остават пожелател-
ни. Дано само не са и веч-
но неосъществими.

Альона НЕЙКОВА

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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България може да се присъедини към
еврозоната, но не трябва да скача презгла-
ва в ямата на инфлацията. Нямаме разлика
в политическата оценка с останалите
партньори в коалицията. Нямаме никак-
ви колебания, че България трябва да се
присъедини към еврозоната, но трябва
да сме сигурни, че към 1 януари 2024 г.
тя ще бъде готова и ще има интерес да го
стори, заяви за ДУМА народният пред-

ставител от “БСП за България” проф.
Румен Гечев, който е зам.-председател на
Комисията по бюджет и финанси.

Ние сега нямаме за цел и не променя-
ме датата 1 януари 2024 г., която бе
потвърдена на последния Коалиционен
съвет. Но ние настояваме и това го има в
коалиционното споразумение по искане
на БСП, като и други колеги ни подкрепи-
ха - влизането да стане след детайлен

ПРОФ. РУМЕН ГЕЧЕВ:
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БСП настоява за детайлни анализи на МФ и БНБ какви ще са
позитивите и предизвикателствата от присъединяването ни към
еврозоната, казва народният представител от „БСП за България”

анализ от страна на Министерството на
финансите и на БНБ. Към момента няма
такива разчети за това какви ще са пози-
тивите и предизвикателствата за страната.

Анализите трябва да дадат отговор
какви ще са ефектите от въвеждането на
еврото за българския износ и внос, какви
ще са ефектите върху селското ни сто-
панство, отделните индустрии, химичес-
ката промишленост, как ще се отрази
всичко това върху доходите на хората,
върху цените.

Искам да припомня, че такива разчети
БНБ вече направи веднъж през 2017 г. И
тогава, както и сега, БСП настояваше за
тях, но тогавашният финансов министър
Владислав Горанов ги скри, защото докла-
дът на банката беше отрицателен. Тогава
БНБ каза “не” на еврото към онзи момент.

Трябва да е ясно, че ЕЦБ не се инте-
ресува от датата, която ние сме избрали
и с която ще депозираме искането си -

1 януари 2024 г., нито пък дава каквито
и да е юридически гаранции, че ще при-
еме курса, по който искаме да влезем.

Не мога да приема това, което чувам
тук и там от други колеги, че влизането
в еврозоната било геополитическо реше-
ние. Не, то не може да бъде геополити-
чески акт: дайте да влизаме с другите.
Защото е факт, че някои от другите стра-
ни не искат да влизат. Дания и Швеция

имаха референдуми и отказаха да влизат
в еврозоната. Полша, Чехия и Унгария
също се отказаха и най-вероятно няма да
го направят в следващите 10-15 години.

Това, което ние казваме, е, че искаме
да видим какво показват анализите. Защо
повечето страни са в еврозоната, защо
други страни не са - с какви аргументи и
какъв е интересът на България. Т.е. въп-
росът пред нас е кога България да влезе в
еврозоната. Проблемът не е в инфлация-
та, че ще бъде малко по-висока от тази на
Европа и това е проблем по критерия на
Маастрихт. Не, двете институции, от ко-
ито зависи - ЕЦБ и Европейският съвет,
тук могат да направят компромис. Про-
блемът е, че колкото по-голяма е разлика-
та със средната инфлация в ЕС, толкова
по-голяма е натрупаната разлика в инфла-
цията в България от въвеждането на па-
ричния съвет. От средата на 1997 г. досе-
га разликата е вече над 110% и може да

стане още по-голяма.
И тогава, ако се окаже, че трябва да

променим датата, ще ни бъде по-трудно
да осъществим най-важното - влизаме еди
кога си, но при какъв валутен курс. При
положение, че вече имаме решение на
парламента и с това решение  задължава-
ме правителството да направи съответ-
ните стъпки при същия курс, какъвто е в
момента.

Влизането на България в ев-
розоната ще доведе до тежко
обедняване на хората и до голе-
ми проблеми. През 2019 г.
Центърът за европейски полити-
ки във Фрайбург направи изслед-
ване за печелившите и губещите
в еврозоната. Ето някой цифри.
Единствените печеливши от
членството си в еврозоната са
Германия - 280 млрд. евро, и
Нидерландия - 19 млрд. евро.
Загубилите обаче са повече:
Италия е на минус 530 млрд.
евро, Франция - минус 374 млрд.
евро, Португалия - минус 56
млрд. евро, и т.н. Не знам какво
дава основание на нашите поли-
тици да смятат, че членството ни
в еврозоната е добро за Бъл-
гария. Смятам, че това е изклю-
чително вредно за нашата стра-
на. От години политическата гру-
па, която управлява България, иг-
рае ролята на колониална адми-
нистрация, но загубата на мал-
кото ни останал финансов суве-
ренитет ще е фатална. Пряко
последствие от членството ни ще
е ликвидирането на малкото ос-
танал български бизнес.

Единствените, които имат ин-
терес, са от банковия сектор, за-
щото за тях ще отпаднат много
ограничения и това ще им отво-
ри сериозни възможности. А за

да възродим нашата икономика,
имаме нужда от собствена цент-
рална банка и собствена финан-
сова политика. Влизайки в евро-
зоната, всички решения за Бълга-
рия ще се взимат някъде извън
страната и в никакъв случай ня-
ма да са в интерес на България.

Погледнете европейската
политика в областта на селско-
то стопанство. Кои са единстве-
ните печеливши? Германия и
Франция. У нас печелят само
големите зърнопроизводители.
Останалият земеделски бизнес
едва крета, ако въобще го има.
България произвеждаше и изна-
сяше храни. В момента 80% от
храната, която консумираме, е
от внос. Нямаме хранителен су-
веренитет, а сега сме готови да
загубим и финансовия. Така
страната изцяло ще се превърне
в колония.

Влезем ли веднъж в еврозо-
ната, няма път назад. Интерес-
но е, че има разписана процеду-
ра, по която една страна може
да напусне ЕС, но няма такава
за еврозоната. Видяхме как ста-
ва това с Великобритания. Ев-
ропейската централна банка има
доклад от 2019 г., в който се
казва: има начин да се напусне
еврозоната, ако дадена страна
бъде изгонена от нея. Това оз-

начава, че всичко, което е дала,
го губи. Това е като в една про-
чута песен “Хотел Калифорния”
- винаги можеш да влезеш вътре,
но никога не можеш да излезеш.
Неслучайно една от причините
Великобритания да напусне ЕС
беше тази - натискът да влязат в
еврозоната.

Интересно е и какво се случ-
ва с резервите, които крепят
фиксирания курс на лева към
еврото. Към онзи момент те
просто ще бъдат изхарчени от
правителството, което тогава ще
имаме, и край. Банките, които
са дъщерни клонове на чужди
банки, днес са длъжни да
поддържат определени резерви,
но след влизането в еврозоната
няма да ги поддържат. Банките
ще имат повече възможности за
по-големи печалби, които в мо-
мента са ограничени, защото
действат извън еврозоната. За-
ради това и най-гласовитите за-
щитници за влизането ни в ев-
розоната са именно от финан-
совите кръгове у нас. Те имат
лична икономическа изгода това
да се случи. А какво ще стане с
България, с българския бизнес -
изобщо не ги интересува.

Какъв е изходът за българ-
ската икономика в тази катаст-
рофа с горивата? Европа и Бълга-

рия нямат алтернатива на руски-
те доставки на енергийни суро-
вини. Всички приказки за алтер-
нативни доставки от Азербайд-
жан, САЩ, Катар и откъде ли не
са хубави мечти, които няма как
да се сбъднат. България тази зима
я грози катастрофа, ако обърнем
курса и не се договорим с Русия.
Не съм убеден обаче, че и за това
вече не е късно.

Преди седмица руският пре-
зидент Владимир Путин излезе
с указ, с който се забранява
продажбата и препродажбата
на суровини на вражески държа-
ви. Ще бъде публикуван тези дни

и забранителен списък на ком-
пании, с които руската държава
и бизнес не трябва да търгуват.
Това са контрасанкциите на
Русия. Иска ми се да съм лош
пророк, но очаквам да попаднем
в този списък. Попаднем ли, сме
изправени пред икономическа
катастрофа. Голяма част от ико-
номиката ще спре. Говорим за
индустрията и отоплението ни
през следващата зима. Липса на
торове за земеделието и какво
ли не още. Поведението на ев-
ропейските политици сега е
престъпно по отношение на
европейските народи.

ВИКТОР ПАПАЗОВ, ИКОНОМИСТ:
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 Какви са предизвика-
телствата пред БСП в
тази сложна политическа
ситуация?

- Сериозни са предизвика-
телствата. Мога да ви уверя, че
БСП се ръководи стриктно от
записаното в коалиционното
споразумение. Проведохме се-
риозни коалиционни прегово-
ри, отстояхме голяма част от
предизборните ангажименти
на нашата партия и сега сле-
дим те да се спазват. Логично
е да имаме разногласия с парт-
ньорите, но мисля, че това, с
което БСП печели, е, че сме
последователна партия. Не из-
мисляме днес някакви нови ис-
кания. Придържаме се стрикт-
но към онова, което сме дого-
ворили, и държим то да бъде
изпълнено. Опитваме се и смя-
там, че успяваме да сме балан-
сьор в тази коалиция. Бълга-
рия не изнесе и не изнася оръ-
жия за Украйна, именно защо-
то БСП е в тази коалиция.

 Защо обаче прези-
дентът Радев непрекъснато
напада вицепремиера Нино-
ва с обратното твърдение?

- Ще отговоря така: за да се
изнесе поне един патрон от
България, е необходим под-
писът на вицепремиера Кор-
нелия Нинова. По закон тя е
последният човек, който се
подписва при износ на оръжие,
боеприпаси и други стоки с
двойна употреба. По закон,
преди тя да положи своя под-
пис, такова решение се съгла-
сува с МВР, МВнР. Подписи-
те си под него полагат също
шефът на ДАНС и шефът на
ДАР. Всички тези хора са на-
значени по време на служеб-
ните кабинети на президента
Радев. Тези хора са положили
подписи и със сигурност мо-
гат да уверят президента, че
оръжие за Украйна не се изна-
ся, защото това наистина е
така. Значи няма как госпожа
Нинова да е разрешила износ
на оръжия. Всичко останало са
манипулации.

Договорите, по които из-
насяме оръжия, произведени в
нашите оръжейни заводи, са
сключени много преди този
кабинет. Друга част са сключе-
ни по време на служебните
правителства. По време на това
правителство няма сключени
договори за износ на оръжия,
т.е. нашите оръжейни заводи
изнасят оръжие по договори,
сключени преди това правител-
ство да дойде на власт. От 2015
г. няма нито една доставка за
Украйна или за Русия по дого-
ворите за износ на оръжия.
Така че всичко останало са
лъжи и манипулации.

 Кой има интерес от
всичко това?

- Не искам да си мисля, че
целта е чрез председателя на

партията Корнелия Нинова,
която е в момента вицепре-
миер и министър на иконо-
миката, да бъде уязвена БСП.
Но логиката води натам. По-
втарям, че не искам да си
правя този извод.

Първо, защото това са не-
верни данни, които се внуша-
ват на хората в България.
Второ, защото, ако наистина
целта е БСП, то това е гроз-
но и неблагодарно.

 Но ето, че и вицепре-
зидентът Илияна Йотова
нападна социалния ми-
нистър Георги Гьоков и со-
циалната политика на БСП.
Как ще коментирате пове-
дението на президентската
институция?

- Не съм чула какво е каза-
ла г-жа Йотова. Човек много
трябва да си изкриви душата,
ако се върне назад във време-
то и сравни всички бюджети в
социалната част. В момента
държавата има най-социалния
бюджет от много години на-
сам. Намираме се в тежко по-

вия в тази посока.
 Как ще коментирате

изявленията на президента
Радев в Чехия относно ситу-
ацията в Украйна, които са
точно обратното на това,
което казва у нас?

- Недоумявам и не искам да
приема този факт. Не съм чула
от президента Радев в изявле-
нията му у нас Русия да е на-
речена агресор. А виждаме, че
от Чехия президентът Радев
нарича Русия точно така - “аг-
ресор”. Наскоро в интервю
председателят на БСП Корне-
лия Нинова нарича Русия при-
ятелска страна, докато прези-
дентът, избран с гласовете на
БСП, определя същата тази
Русия като агресор - това не
звучи добре.

 Професионална ли е
стачката на автомобилните

превозвачи или има полити-
чески огън в нея?

- Всеки здравомислещ чо-
век вижда в стачката на пре-
возвачите опит това правител-
ство да бъде свалено от власт.
Проблемът с тол таксите, откъ-
дето пламна протестът, не е от
сега, а още от времето на 44-
тото НС. Тогава въвеждането
на тол такси за второкласните
и третокласните пътища не-
прекъснато се отлагаше. Вина-
ги сме застъпвали позицията,
че тези, които в значителна
степен допринасят за по-бърза-
та амортизация на пътищата,
са длъжни да плащат повече за
тяхната поддръжка.

След поредните протести
се оказа, че автобусните пре-
возвачи не плащат в момента
нито винетки, нито тол так-
си. Докато обикновените
българи, които също карат по
тези пътища, поне плащат
винетки. Смятаме, че проблем
с тол таксите има.

Друг е въпросът, че с пре-
возвачите трябва да се води
диалог. В момента, когато це-
ните на горивата скачат и има-
ме сериозен проблем, нека да
се отчете, че се обсъжда пре-

махването на акциза на газа,
както и други облекчения, т.е.
мислим за превозвачите. Това
правителството мисли за тях.
Двете страни трябва да гово-
рят без емоции и така ще се
намери решение. А това, че
хората, които тикат превозва-
чите към стачка, искат да сва-
лят правителството, това все-
ки го вижда вече.

 Мустафа Карадайъ ди-
ректно заговори за нови из-
бори. Преди това и Борисов.
Обединили ли са се в тази
посока ДПС и ГЕРБ?

- ГЕРБ и ДПС бяха обе-
динени и в 44-тото НС. ДПС
винаги е подкрепяло ин-
фарктни решения на ГЕРБ.
Би следвало всеки в Бълга-
рия да го е прозрял.

БСП не се страхува от
предсрочни избори. Но те не
биха довели до отчетлив по-
бедител. При нови избори със
сигурност отново ще трябва
да се върви към коалиционен
кабинет. Кои партии ще са
част от него, можем само да
гадаем. При всички случаи
обаче едни предсрочни избо-
ри няма да върнат ГЕРБ на
власт и ние отново отиваме
към нещо, което играем в мо-
мента. Смятам, че изходът за
страната ни е разумно пове-
дение на партиите в коалици-
ята, с отчитане на интересите
на хората. Иска ми се да спрем
да се правим на големи играчи
в геополитическите игри и да
стъпим здраво на земята.

Трябва да разберем, че в
момента хората се вълнуват от
доходите, цените и как ще оце-
леят. Всяко решение на това
управление трябва да преми-
нава през този интерес на
българските граждани. Всяко
изискване на големите геопо-
литически играчи трябва да
бъде преценено през интере-
сите на България. Защото днес
геополитическата интрига е
една, утре ще бъде друга, а след
10-15 години - трета. Затова
всяко управление трябва да се
грижи за интересите на тези,
които живеят в нашата роди-
на, както в малкия град, така и
на село, и в столицата. Това
трябва да следваме, ако искаме
да бъдем истински политици.
И БСП отстоява тази позиция.

ИРЕНА АНАСТАСОВА:

Â êðèçàòà - îòãîâîðíî è
ðàçóìíî, ñ ãðèæà çà õîðàòà
Грозно и неблагодарно е да се напада БСП през лидера й Корнелия Нинова,
заявява зам.-председателят на социалистическата партия пред БСТВ

Áëàãîäàðåíèå íà ÁÑÏ â áþäæåòà
çà òàçè ãîäèíà èìà 20 ìèëèàðäà
ëåâà çà ñîöèàëíè äåéíîñòè

“

Ïðè íîâè èçáîðè ñúñ ñèãóðíîñò îòíîâî
ùå òðÿáâà äà ñå âúðâè êúì êîàëèöèîíåí
êàáèíåò. Êîè ïàðòèè ùå ñà ÷àñò îò íåãî,
ìîæåì ñàìî äà ãàäàåì. Ïðè âñè÷êè ñëó÷àè
îáà÷å òå íÿìà äà âúðíàò ÃÅÐÁ íà âëàñò

“

ложение - кризи и междуна-
родна ситуация, каквито не
сме преживявали през послед-
ните 30 години. Въпреки това
правителството намери сред-
ства и в бюджета за тази годи-
на са отделени 20 млрд. лв. за
социални дейности. Това е
най-социалният бюджет за
България през последните три
десетилетия.

Благодарение на последо-
вателната политика и твърдата
позиция на БСП с актуализа-
цията на бюджета българските
граждани ще видят значителен
елемент на подпомагане.
Обсъждаме увеличаване на дет-
ските надбавки - допълнителна
помощ за всяко дете от юни до
декември, както и необлагаем
минимум, който ще доведе до
увеличаване на доходите на
най-бедните. Парите ще дой-
дат от предлаганото от нас об-
лагане на свръхпечалбите на
енергийните дружества.

Актуализацията на пенси-
ите трябва да се случи при
всички случаи, както и да се
запази до края на годината
КОВИД-добавката от 60 лева.
Това са все средства, които ще
костват на бюджета около 1,5
млрд. лева допълнително. Само
човек с много изкривен поглед
към реалността може да каже,
че БСП не предприема дейст-
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Ïåòðîëíî åìáàðãî?
Ìèñèÿ íåâúçìîæíà
Близкият изток и САЩ няма да спасят
Европа, ако тя се откаже от нефта на Русия

Германски държавни служители ти-
хомълком подготвят кризисен план за
евентуалното рязко спиране на доставки-
те на руски газ, предаде Ройтерс. Планът
предвижда ключови компании да бъдат
поставени под държавен контрол, съоб-
щават източници, близки до подготовката.

През миналата година руският газ е
съставлявал 55 на сто от германския внос
и Берлин е под силен натиск да го нама-
ли. Германия твърди, че иска да се разде-
ли със зависимостта си от Русия, но
посочва, че това едва ли ще стане по-
рано от средата на 2024 г.

Страната обещава да помогне източни
държави от ЕС без излаз на море да полу-
чат достъп до газ. Не е ясно дали ще се
стигне до спиране на руския газ за Герма-
ния, но германските представители посоч-
ват, че Берлин иска да избегне ескалация
на ситуацията, след като вече подкрепи
ембаргото върху руските въглища и пет-
рол. Но заради опасенията, че Москва
може да спре газовото кранче, от Берлин
се подготвят за подобен сценарий. Макар

Ãåðìàíèÿ ãîòâè êðèçèñåí ïëàí
ïðè ðÿçêî ñïèðàíå íà ðóñêèÿ ãàç

и общата рамка да е ясна, в момента се
разработват детайлите на плана.

Миналия месец Берлин прие проме-
ни в закона, за да може да поеме контро-
ла върху енергийни компании при необ-
ходимост. На фокус е, например, рафи-
нерията PCK в Швед, недалеч от грани-
цата с Полша, управлявана от “Роснефт”,
която продължава да преработва руски
петрол и може да попадне под ударите
на европейското петролно ембарго.

Не е изключено да се стигне до на-
ционализация на енергийни компании,
но тази мярка се обмисля добре и се
подготвя от гледната точка на енер-
гийната сигурност на Германия, а не
като наказание срещу Русия, посочват
запознати източници.

Страната може да вземе дялове и в
други компании. Това няма да е преце-
дент. През 2018 г. Германия предприе
подобен ход, когато държавната банка за
развитие KfW купи 20% от оператора на
енергийна мрежа 50Hertz, за да отхвърли
оферта от китайската държавна мрежа.

Подробности за това как ще се
изпълнява планът при евентуално спира-
не на газа все още няма. Знае се, че пра-
вителството ще подкрепи отпускането на
допълнителни заеми и гаранции за под-
крепа на енергийните фирми, като им
помогне да се справят с растящите цени,
и би могло да “вземе под крилото си”
засегнати компании, като рафинерии,
според източниците.

Според изявление на германското
Министерство на икономиката и на ви-
цеканцлера Роберт Хабек през последни-

те седмици страната е положила “интен-
зивни усилия”, за да намали използване-
то на руска енергия.

Освен това се обмислят и варианти
дали потребителите и бизнесът да са с
приоритет при случай на спиране на газа.
Регулаторът обмисля дали да даде при-
оритет на индустрията пред домакинства-
та, което би било обрат в сегашната поли-
тика, при която първо бизнесът ще бъде
прекъснат заради недостиг на енергия.

Дарик

Европа се опитва да се
откаже от зависимостта си от
руския петрол, а страните от
Близкия изток изглежда са
единствените производители с
достатъчно капацитет, за да
запълнят евентуалния недо-
стиг. Важният въпрос е дали
някоя от тях има техническа-
та способност и най-важното
- желанието да замести Русия
в това отношение?

Редица западни държави
наложиха множество санкции
на Русия заради войната й в
Украйна, но Европейският
съюз все още не е спрял вноса
на петрол и газ, а това е ос-
новният източник на приходи
за Москва. Причината е

твърде голямата зависимост
от вноса на енергия от Русия,
пише в свой анализ CNN.

Сметките не излизат

Ако трябва да се говори в
цифри, то потенциална забрана
на ЕС за руски петрол може да
доведе до недостиг от 2,2 мили-
она барела на ден суров петрол
и 1,2 милиона нефтени продук-
ти според Международната
агенция по енергетика.

Страните от Близкия изток
държат почти половината от
петролните запаси в световен
мащаб и голяма част от сво-
бодния си производствен капа-
цитет, но липсата на инвести-
ции в инфраструктура, нали-

чието на конфликти, политиче-
ски съюзи и санкции са сред
причините регионът да не
може да се притече на помощ
на Европа.

Какво могат и какво не мо-
гат да направят производители-
те на петрол, за да запълнят
недостига?

Саудитска Арабия
и ОАЕ

Двете страни притежават
най-голям дял от свободния
капацитет на ОПЕК, който е
лесно достъпен, коментира
главният кореспондент на
ОПЕК в Energy Intelligence
Амена Бакр (при приблизител-
но 2,5 милиона барела на ден).

Най-големият производител
на ОПЕК Саудитска Арабия
отхвърля исканията на САЩ за
увеличаване на производството
над дългогодишната квота, до-
говорена с Русия и други про-
изводители извън ОПЕК, и е
малко вероятно да послуша ев-
ропейските призиви за увели-
чаване на производството.

Според анализатори достав-
ките на петрол от Персийския
залив могат да бъдат пренасо-
чени към Европа, но това би
застрашило нарастващото стра-
тегическо партньорство между
региона и Китай - основния му
купувач.

Ирак

Ирак може да изпомпа
допълнителни 660 000 барела
на ден, смята главният изпълни-
телен директор и ръководител
на петролните изследвания в
CMarkits в Лондон Юсеф Ал-
шамари. В момента страната
произвежда около 4,34 милио-
на барела на ден и има макси-
мален производствен капацитет
от 5 милиона, но политическа-
та патова ситуация в Багдад оз-
начава, че не може да се разчи-
та на този вариант.

Ирак няма инфраструктура
за увеличаване на производст-
вото и инвестициите в петрол-
ни проекти и може да отнеме
години, преди това да се случи.

Либия

Нефтените находища в Ли-
бия често стават жертва на
прекъсвания заради продължа-
ващото политическо напреже-
ние. В края на април Нацио-
налната и петролна корпорация
(NOC) заяви, че страната губи
над 550 000 барела на ден в
добива на петрол от блокира-
нето на големите й петролни
находища и експортни терми-
нали. Една рафинерия дори

пострада след въоръжени
сблъсъци.

“Почти невъзможно е да се
разчита на Либия”, казва Алша-
мари, тъй като част от произ-
водството на страната е спряло
от години на фона на нестабил-
ност и повтарящи се форсма-
жорни обстоятелства на клю-
чови петролни находища.

Иран

Иран вероятно е най-надеж-
ден, но остава под санкциите
на САЩ, тъй като преговорите
за съживяване на ядреното спо-
разумение от 2015 г. със све-
товните сили са задържани на
пауза.

Страната може да доприне-
се с до 1,2 милиона барела на
ден, ако санкциите на САЩ
бъдат премахнати, смятат ана-
лизатори. Според изчисления на
Kpler Иран е имал 100 милио-
на барела на съхранение към
средата на февруари, което оз-
начава, че може да добави 1
милион барела на ден, или 1%
от глобалното предлагане за
около три месеца.

Но е малко вероятно САЩ
да “подпишат недобра сделка с
Иран, само за да пуснат повече
петрол на пазара”, каза Бакр.

Държави извън региона

Държавите извън Близкия
изток с потенциален свободен
капацитет, като Нигерия и Ве-
нецуела, също имат проблеми.
Ако една страна има свободен
капацитет, това означава, че тя
е “способна да осигури опре-
делено производство в рамките
на период от 30 дни за най-
малко 90 дни”, пояснява Алша-
мари. Поради тази причина за-
браната на руския петрол
“може да бъде пагубна за све-
товната икономика”.

Това оставя Европа с върза-
ни ръце. Дори и САЩ да из-
помпват повече петрол, това
нито ще е достатъчно, нито ще
отговаря на европейските нуж-
ди, защото американският су-
ров петрол е много лек. “Леки-
ят американски суров петрол
не е подходящ за европейския
пазар, нито пък за производст-
вото на повече дизел”, обясня-
ват експерти.

Money.bg
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„Ïååùî” ïðèêëþ÷åíèå
çàâúðøâà ñ ôëàøìîá
Проект за смисъла и силата
на хоровото изкуство
приобщава децата в Балчик

СНИМКИ СДРУЖЕНИЕ “МУЗИКАЛЕН СВЯТ - БАЛЧИК”

Проектът “Силата на хо-
ровата общност - Виртуален
мост във време на социална
изолация” се реализира с фи-
нансовата подкрепа на НФ
“Култура”. Финалният флаш-
моб е на 14 май от 11 ч. на
площад “21 септември” в Бал-
чик с премиера на специално
написаната песен “Слънчева
светлина” от композиторка-
та и текстописец Мария Ан-
гелова, аранжимент Боян Ан-
гелов, научи ДУМА от Алек-
сандър Райчев, експерт
връзки с обществеността.

В рамките на половин
година екипът на “Музика-
лен свят - Балчик” посети
шест учебни институции в
града - ОУ “Антим I”, ОУ
“Кирил и Методий”, СУ
“Христо Ботев”, ДГ “Знаме
на мира”, ДГ “Чайка” и ДГ
“Здравец”. В трите основни
модула: “Запознаване”,
“Ритъмът е в мен” и “Аз
мога”, пеещите деца на Бал-
чик откриха своя музикален
талант и обогатиха знания-
та си, като прекрачиха пра-
га на репетиционната и кон-

СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА

Анна Дитри-Калудов и Роберт Марат

Полски пътешествия
в Годината
на полския романтизъм

Вълнуващ концерт, посветен на
Годината на полския романтизъм, ще
се състои на 14 май от 19 ч. в
Старозагорската опера. Сопраното
Анна Дитри-Калудов и виртуозният
полски пианист Роберт Марат ще
представят красивите песни на Фре-
дерик Шопен (1810-1849), Станислав
Монюшко (1819-1872), Владислав Же-
ленски (1837-1921), Ян Карол Гал
(1856-1912), Станислав Невядомски
(1859-1936), Мечислав Карлович
(1876-1909) с текстовете на Адам
Мицкевич, Зигмунт Крашински, Сте-
фан Витвицки и Леополд Стаф,
както и избрани пиеси за пиано от
Шопен (Етюди из оп. 10, балади,
валсове, полонези). Концертът “Пол-
ски пътешествия” е част от бути-
ковата серия “Музика без граници”,
която в своите последни издания
все повече се обогатява и с впечат-
ляващо международно участие. След
“Гласовете на Румъния” с участие-
то на световния баритон Йонуц
Паску, в събота зрителите ще имат
уникалния шанс да се срещнат със
забележителни творби от полски-
те романтици в изпълнение на изя-
вени полски артисти.

В търсене на хармонията
с Боян Бъчваров

Боян Бъчваров
ще изнесе органов
концерт под наслов
“В търсене на хар-
монията” на 30 май
от 19 ч. в зала 1 на
Фестивалния и кон-
гресен център във
Варна. Боян Бъчва-
ров е роден през
1970 г. във Варна,
възпитаник е на Му-
зикалното училище
“Добри Христов” в класа по пиано
на Мария Гинева. Носител е на
първи награди на Националния
конкурс “Св. Обретенов” в Прова-
дия (1982), на Международния
конкурс за пианисти “Мария Ка-
налс” в Барселона (1986), както и
на други отличия в България, Ита-
лия и Португалия. Още като ученик
участва в културния живот на
Варна. Изнасял е концерти в Берлин
и други градове на Германия, а също
и в Япония. През 1992 г. записва на
клавесин Петия Бранденбургски
концерт на Бах заедно с Бранден-
бургския камерен оркестър (Герма-
ния). От 2005 г. свири на орган,
като изнася органови концерти -
самостоятелни и съвместно с Вар-
ненската филхармония и Оркестъ-
ра на Класик ФМ Радио. Понасто-
ящем работи като преподавател
по пиано в НУИ “Д. Христов”.
Носител е на наградата “Варна”
(Учител на годината 2009 г.).

Àíñàìáúë „5/4 òàíãî” ãîñòóâà
íà Åâðîïåéñêèÿ ìóçèêàëåí ôåñòèâàë

Европейският музикален
фестивал 2022 представя кон-
церт с музика от Астор Пи-
ацола, който е своеобразно
продължение на 100-годиш-
нината от рождението на
твореца, отбелязана тържест-
вено през миналата година,
научи ДУМА от Ирена Дан-
кова от “Кантус фирмус”. На
16 май от 19,30 ч. в зала
“България” ще свири ан-
самбъл “5/4 танго”, създаден
през 2021 г. именно по по-
вод честванията за Пиацо-
ла. В състава се включват
изтъкнати класически музи-
канти с впечатляваща кари-
ера и забележителни изяви
у нас и по света. Стоян
Караиванов, Людмил Анге-
лов, Цветан Недялков, Йо-
ван Богосавлиевич (Сърбия) СНИМКА ЕВРОПЕЙСКИ МУЗИКАЛЕН ФЕСТИВАЛ

специално създадената хо-
реография на Светлин Иве-
линов.

Ансамбъл “5/4 танго” се
ражда по идея на именития
пианист Людмил Ангелов за
изпълнение на основното
ядро от произведения на Ас-
тор Пиацола. Комбинацията
от инструменти - цигулка,
контрабас, електрическа ки-
тара, пиано и бандонеон,
съответства точно на прочу-
тия Астор Пиацола квинтет,
основан от композитора
през 1960 г., с който той кон-
цертира по света и популя-
ризира своята музика. Този
ансамбъл е любимият “инст-
румент” на Пиацола в про-
цеса на изграждане на стила
нуево танго, представяйки в
умален вид типичния танго
оркестър. Водеща роля в
квинтета има бандонеонът,
каквато е концепцията и на
самия Пиацола като виртуоз
на този инструмент.

и Маргарита Калчева са
обединени от страстта към
тангото и още с първите си
общи изяви задават високи
стандарти в изпълнението
на тази музика у нас. Пуб-
ликата на фестивала ще има
възможност да ги чуе с ем-
блематични творби на Пиа-
цола - “Годишните времена

на Буенос Айрес”, Концерт
за квинтет, “Портрет на
Алфредо Гоби” и др.

Уникалният облик на
това събитие се допълва от
участието на балетистите
Марта Петкова и Никола
Хаджитанев, премиер-соли-
сти от Софийската опера и
балет. Те ще танцуват по

цертната зала.
В първия модул - “Запоз-

наване”, благодарение на
съвременните технологии,
чрез телемост, децата от Во-
калната студия към НЧ “Па-
исий Хилендарски-1870” се
срещнаха със свои връстни-
ци в училищата. Там про-
звуча и ясното послание: Не
искаме да сме разделени, ис-
каме да сме заедно! И двете
групи деца - тези в училище
и тези в репетиционната
зала, които вече са избрали
пеенето за свое хоби, имаха
нужда от общуване - в реал-
ния свят, а не от екрана.
Увлечени в непринудено
“пеещо” приключение, де-
цата забравят, че се сраму-
ват, че някой ги гледа или че
могат да се изложат. Съвсем
естествено в края на тези
срещи всички казват: “Аз
мога!” И получават специ-
ално изработени значки с
логото на проекта.

Модулът “Ритъмът е в
мен”, отново чрез телемост,
въведе децата от училище в
концертната зала на Турис-

тическия и културно-инфор-
мационен център “Мелни-
цата”. Научили вече вокал-
ните техники, те прибавиха
и движения и звукоизобра-
зяване в своите изпълнения,
благодарение на музикоте-
рапевта Ева Вебер.

Моментът на истинска-
та среща дойде с модула “Аз
мога”. Една седмица децата
от Вокалната студия бяха
заедно със своите връстни-
ци от трите училища и три-
те детски градини на живо,
за да запеят заедно песните
“Детство мое” и премиер-
ната “Слънчева светлина”.
Популярността на проекта
в училищата и детските гра-
дини провокира интереса и
в други деца, които пожела-

ха да се присъединят на по-
късен етап, а хоровото пее-
не стана популярно в учи-
лищния живот.

Хоровият диригент и
ръководител на проекта
д-р Валентина Георгиева
споделя: “Големият смисъл
на проекта е положително-
то въздействие върху деца-
та на Балчик. Децата от Во-
калната студия придобиха
опитност и самочувствие, а
малчуганите от училищата и
детските градина искат да
бъдат като своите връстни-
ци и част от една общност,
един свят, изпълнен с музи-
ка и забавление; свят, който
дарява усмивки и радост
както за самите тях, така и
за публиката.”



СПРАВОЧНИК 2022

ЧЕТВЪРТЪК

12 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

С очарованието си ще
привличате сродни души
и ще обменяте идеи.
Промените са в ход,
изненади.

ОВЕН

Ще дадете предимство
на деловата си работа
и подписване на догово-
ри. Очакват ви нови
проблеми.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Договаряне на условия
за проект, работа или
подготовка на меропри-
ятие ще поддържа духа
ви.

22 май - 21 юни

РАК

Част от вас ще се за-
нимават с професио-
нални  ангажименти.
Намерете време и за
развлечения.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Отлична възможност
за нова работа. Не се
отказвайте дори да не
притежавате нужните
умения.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Очакват ви доста ново-
сти, включително и нов
дом, за онези, чиито
приоритети са в тази
посока.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Мнозина ще съсредото-
чат усилията си към
повишаване на квалифи-
кацията си. Вярвайте
си.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

С колегите и партньо-
рите бъдете толерант-
ни. Не се щадете на
работното място.
Чака ви нов пост.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Благоприятно стечение
на обстоятелствата,
от което може да се
възползвате.  Изгодна
инвестиция.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Успехът ви е доста ре-
ален.  Не допускайте
срив в отношенията с
партньор поради за-
етост.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще постигнете успехи,
ако бъдете настоятел-
ни и енергични. Знаете
какво трябва да напра-
вите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Събитията,  които
предстоят, са повече
от благоприятни. Не
пропускайте шанса .
Усмихнете се.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.05 ÃÛÁËÍ‡ ·ÂÁÍ‡È ÏÛÁË-

Í‡ÎÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
22.00 œÂÒÂÌÂÌ ÍÓÌÍÛÒ Ì‡

≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 /‚ÚÓË
ÔÓÎÛÙËÌ‡Î/ ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ “ÓËÌÓ /»Ú‡-
ÎËˇ/

00.00 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.20 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.05  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.10 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìÃÂÌ ÌÂ ÏÂ

ÏËÒÎÂÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.23

21.00 ì≈„ÂÌ˙Úî - ÓÏ‡ÌÚË˜ÌÓ
Ë‡ÎËÚË

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.6

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.13

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.1

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

06.00 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 Ã˙Î˜‡ÌËÂ

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.45 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

02.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

09.00 œÎÂÌ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡

Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ -

ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

27
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

25
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

— ÔÓÛ˜ÂÌËˇÚ‡ ÒË Ò‚. ≈ÔË-
Ù‡ÌËÈ Ó·˙Ì‡Î ÏÌÓ„Ó ÂÁË˜ÌË-
ˆË Í˙Ï ËÒÚËÌÒÍËˇ ¡Ó„

—‚. ≈ÔËÙ‡ÌËÈ, ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÔÓ-
ÒÎ‡‚ËÎ Ò˙Ò Ò‚Óˇ ÊË‚ÓÚ, Û˜ÂÌÓÒÚ
Ë ˜Û‰ÂÒ‡, ·ËÎ ÒËÌ Ì‡ ·Â‰ÂÌ Â‚-
ÂÈÒÍË ÁÂÏÂ‰ÂÎÂˆ ‚˙‚ ‘ËÌËÍËˇ.
ŒÚ ‰ÂÚÒÚ‚Ó ÓÒÚ‡Ì‡Î ·ÂÁ ·‡˘‡ Ë
Ï‡ÈÍ‡ ÏÛ Ò ÚÛ‰‡ ÒË ËÁ‰˙Ê‡Î‡
‰‚ÂÚÂ ÒË ‰Âˆ‡ - ÒËÌ Ë ‰˙˘Âˇ.
ΔË‚ÂÂÎË ‚ „ÓÎˇÏ‡ ·Â‰ÌÓÒÚ,
ÒÎÛ˜‚‡ÎË ÒÂ ‰ÌË, ÍÓ„‡ÚÓ ÌˇÏ‡ÎË
‰ÓË ıÎˇ·. Ã‡ÈÍ‡Ú‡ ·ËÎ‡ ÔËÌÛ-
‰ÂÌ‡ ‰‡ ÔÓ‰‡‰Â ÌË‚‡Ú‡ ÒË Ë
Ú˙ÒÂÎ‡ ÌˇÍ˙‰Â ‰‡ Ì‡Â‰Ë ÒËÌ‡
ÒË ‰‡ Û˜Ë Á‡Ì‡ˇÚ. ≈‰ËÌ ·Ó„‡Ú
Â‚ÂÈÒÍË Á‡ÍÓÌÓÛ˜ËÚÂÎ Ì‡ ËÏÂ
“ËÙÓÌ ÒÂ Ò˙Ê‡ÎËÎ Ì‡‰ ÚˇıÌ‡-
Ú‡ ÒËÓÏ‡¯Ëˇ, ÔÓÏÓ„Ì‡Î ËÏ Ë
‚ÁÂÎ ÔË ÒÂ·Â ÒË ≈ÔËÙ‡ÌËÈ.
ÃÓÏ˜ÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ·ËÎÓ ‡ÁÒ˙‰ÎË-
‚Ó Ë ÛÏÌÓ, ÒÍÓÓ ÔË‰Ó·ËÎÓ
„ÓÎÂÏË ÁÌ‡ÌËˇ ÔÓ Á‡ÍÓÌ‡ Ë ¡Ë·-
ÎËˇÚ‡. “ËÙÓÌ „Ó ÓÒËÌÓ‚ËÎ Ë „Ó
Ì‡Ô‡‚ËÎ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËÍ Ì‡ ˆÂÎËˇ

ÒË ËÏÓÚ. Ã‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ ≈ÔËÙ‡ÌËÈ
ÔÓ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ÒÂ ÔÓÏËÌ‡Î‡. “ÓÈ
‚ÁÂÎ ÒÂÒÚ‡ ÒË ÔË ÒÂ·Â ÒË Ë
ÚÂ ÊË‚ÂÂÎË Á‡Â‰ÌÓ ‚ ‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ó
Ë ·Î‡„Ó‰ÂÌÒÚ‚ËÂ.

—ÍÓÓ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ≈ÔËÙ‡ÌËÈ
ÔÓ‚ÂËÎ ÒÂÒÚ‡ ÒË Ì‡ ·Î‡„Ó˜Â-
ÒÚË‚Ë ÊÂÌË Ë ÔÓÒÚ˙ÔËÎ ‚ Ï‡Ì‡-
ÒÚË. — Û‰Ë‚ËÚÂÎÌ‡ Â‚ÌÓÒÚ Á‡-
ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ ËÁÛ˜‡‚‡ —‚Â˘ÂÌÓÚÓ
ÔËÒ‡ÌËÂ Ë ÒÍÓÓ Ò˙Ò Ò‚Óˇ ÒÚÓ„
Ë Ò‚ˇÚ ÊË‚ÓÚ ÒÔÂ˜ÂÎËÎ Û‚‡ÊÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ËÌÓˆË. ¡Ó„ ÏÛ
‰‡Î ÒËÎ‡ ‰‡ Ô‡‚Ë ˜Û‰ÂÒ‡ Ë
ÏÌÓÁËÌ‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ÔË·ˇ„-
‚‡Ú ‰Ó ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÔÓÏÓ˘ Ë ÏÓ-
ÎËÚ‚Ë. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÓÊË‚ˇÎ ‰Ó-
ÒÚ‡ ‰˙Î„Ó ‚ Ï‡Ì‡ÒÚË‡, ≈ÔËÙ‡-
ÌËÈ ÔÓÊÂÎ‡Î ÔÛÒÚËÌÂÌ ÊË‚ÓÚ.
ÕÓ ÒÎ‡‚‡Ú‡ Ì‡ ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ˜Û‰ÂÒ‡,
Ï˙‰ÓÒÚ Ë Ò‚ÂÚÓÒÚ ÔË‚ÎˇÍÎ‡
Í˙Ï ÌÂ„Ó Ë ‚ ÔÛÒÚËÌˇÚ‡ Â‚ÌÓ-
ÒÚÌË ÔÓ‰‚ËÊÌËˆË, ÍÓËÚÓ ÒÂ Á‡-
ÒÂÎËÎË ·ÎËÁÓ ‰Ó ÌÂ„Ó. “ÓÈ ·ËÎ
Ú‚˙‰Â Ï˙‰˙, Ò Û‰Ë‚ËÚÂÎÌ‡ ˇÒ-
ÌÓÚ‡ Ó·ˇÒÌˇ‚‡Î —‚Â˘ÂÌÓÚÓ ÔË-

Ò‡ÌËÂ Ë Ò ÔÓÛ˜ÂÌËˇÚ‡ ÒË
Ó·˙Ì‡Î ÏÌÓ„Ó ÂÁË˜ÌËˆË Í˙Ï
ËÒÚËÌÒÍËˇ ¡Ó„.

≈ÔËÙ‡ÌËÈ ·ËÎ Ì‡ ÓÍÓÎÓ
60 „Ó‰ËÌË, ÍÓ„‡ÚÓ ÔÓ ˜Û‰ÂÒÂÌ
Ì‡˜ËÌ ·ËÎ ‚˙Á‚Â‰ÂÌ ‚ Ò‡Ì ÂÔË-
ÒÍÓÔ  ËÔ˙ÒÍË Ë Ò˙Ò Ò‚ÓËÚÂ ‰Ó-
·Ó‰ÂÚÂÎË Ë Ï˙‰ÓÒÚ Á‡ÒÎÛ-
ÊËÎ Î˛·Ó‚Ú‡ Ë Û‚‡ÊÂÌËÂÚÓ Ì‡
Ô‡ÒÚ‚ÓÚÓ ÒË. — ÏÓÎËÚ‚‡ ÔÓ˜Ë-

Ì‡Î ‚ √ÓÒÔÓ‰‡ Ì‡ 115-„Ó‰Ë¯Ì‡
‚˙Á‡ÒÚ.

≈ÔËÙ‡ÌËÈ ·ËÎ ÏÌÓ„Ó Û˜ÂÌ,
ÁÌ‡ÂÎ ÔÂÚ ÂÁËÍ‡ - „˙ˆÍË, Î‡-
ÚËÌÒÍË, Â‚ÂÈÒÍË, Â„ËÔÂÚÒÍË Ë
ÒËÒÍË, Ë Ì‡ÔËÒ‡Î ÌˇÍÓÎÍÓ ‰Û-
ıÓ‚ÌË ÍÌË„Ë, ÏÂÊ‰Û ÍÓËÚÓ ì»Á-
ÎÓÊÂÌËÂ Ì‡ ÂÂÒËÚÂî Ë ì“˙ÎÍÛ-
‚‡ÌÂ Ì‡ ·Ë·ÎÂÈÒÍËÚÂ ÔÓÓˆËî.

—‚. √ÂÏ‡Ì Â ËÁ‚ÂÒÚÂÌ
ˆ˙ÍÓ‚ÂÌ ÔËÒ‡ÚÂÎ

—‚. √ÂÏ‡Ì, œ‡ÚË‡ı ÷‡Ë-
„‡‰ÒÍË - VIII ‚ÂÍ, ·ËÎ ËÁ‚ÂÒÚÂÌ
Ò ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ëˇ ÒË ÊË‚ÓÚ. œË-
ÌÛÊ‰‡‚‡Ì ‰‡ ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂ ÓÚ ËÍÓ-
ÌÓÔÓ˜ËÚ‡ÌËÂÚÓ, ÚÓÈ ÒÂ ÓÚÍ‡Á‡Î
ÓÚ Ô‡ÚË‡¯ÂÒÍËˇ ÔÂÒÚÓÎ, ÓÚ-
‰‡ÎÂ˜ËÎ ÒÂ ‚ ·ÂÁÏ˙Î‚ËÂ Ë Ú˙È
Á‡Ô‡ÁËÎ ÔÓ˜ËÚ‡ÌËÂÚÓ ÒË Í˙Ï
Ò‚ÂÚËÚÂ ËÍÓÌË. —‚. √ÂÏ‡Ì ÔÓ-
˜ËÌ‡Î ÔÂÁ 740 „. Ì‡ 95-„Ó‰Ë¯-
Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚ Ë ·ËÎ ÔÓ„Â·‡Ì ‚ Ï‡-
Ì‡ÒÚË‡ ’Ó‡ ‚  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓ-
ÔÓÎ. œÓ-Í˙ÒÌÓ ÏÓ˘ËÚÂ ÏÛ ·ËÎË
ÔÂÌÂÒÂÌË ‚˙‚ ‘‡ÌˆËˇ.
—‚. √ÂÏ‡Ì Â ËÁ‚ÂÒÚÂÌ ˆ˙ÍÓ-
‚ÂÌ ÔËÒ‡ÚÂÎ. Õ‡ —Â‰ÏËˇ ‚ÒÂÎÂÌ-
ÒÍË Ò˙·Ó (787 „.) ·ËÎË ÔÓ˜Â-

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 12 Ï‡È Ò‚. ≈ÔËÙ‡ÌËÈ, ÂÔ.  ËÔ˙ÒÍË Ë
Ò‚. √ÂÏ‡Ì, Ô‡Ú.  ÓÌÒÚ‡ÌÚËÌÓÔÓÎÒÍË, ÒÏ˜Í œ‡ÌÍ‡ÚËÈ, Ò‚. ≈-
ÏÓ„ÂÌ, Ô‡Ú. ÃÓÒÍÓ‚ÒÍË

ÚÂÌË ÚË ÌÂ„Ó‚Ë ÔÓÒÎ‡ÌËˇ Á‡
ÔÓ˜ËÚ‡ÌÂÚÓ Ì‡ ËÍÓÌËÚÂ Ë ËÏÂÚÓ
ÏÛ ·ËÎÓ ‚ÔËÒ‡ÌÓ ‚ ‰ËÔÚËı‡ Ì‡
Ò‚ÂÚˆËÚÂ. ŒÚ ÌÂ„Ó Ò‡ ÓÒÚ‡Ì‡ÎË
ıËÏÌË Á‡ ÔÓÒÎ‡‚‡ Ì‡ Ò‚ÂÚˆËÚÂ
Ë Á‡ ˜Û‰ÂÒÌËÚÂ ‰ÂÎ‡ Ì‡ ¡ÓÊËˇ-
Ú‡ ·Î‡„Ó‰‡Ú, ÔÓÔÓ‚Â‰Ë Ë Ú˙Î-
ÍÛ‚‡ÌËˇ Ì‡ ÚÛ‰ÌËÚÂ ÏÂÒÚ‡ ‚
—‚. œËÒ‡ÌËÂ.



Медът не се разваля. Вашите пра-пра-пра-правнуци

може да изядат спокойно буркан с мед, който сте

купили преди пет години, без да им стане нищо.

Първият павиран път в света е изграден в Детройт.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
12 МАЙ 15
2022

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿“¿Õ¿— ÃŒ◊”–Œ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ÔÓÂÚ, ÔÛ·ÎËˆËÒÚ
»¬¿Õ —“–¿ÕƒΔ≈¬,
ÔÓÂÚ, ‰‡Ï‡ÚÛ„
œÓÙ. ÃÀ¿ƒ≈Õ √–»√Œ–Œ¬,
‰Ó‡ÈÂÌ Ì‡ ËÌÚÂ‚ÂÌˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡
Í‡‰ËÓÎÓ„Ëˇ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

¬ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ËÏ‡¯Â, ·Â¯Â ÓÚ-
Í‡‰Ì‡Î. —‡ÏÓ ‰ËÔÎÓÏ‡Ú‡ Ë ¯Ó-
Ù¸ÓÒÍ‡Ú‡ ÍÌËÊÍ‡ ÒË ·Â¯Â ÍÛÔËÎ...

В Торино се проведе
първият полуфинал от кон-
курса “Евровизия”. Нашата
рок група “Intelligent Music
Project”, която се представи
с песента “Intention”, не
успя да се класира за фина-
ла. Въпреки това получи
комплименти. “Прекрасно
сценично присъствие и во-
кална интерпретация, пеят
така, че създават усещане за
щастие и свобода, което е
нещо изключително хуба-
во”, каза специалният комен-
татор за обществената теле-
визия РАИ, видният музика-
лен критик, музикант и тек-

Ruse Art Project bazaar ще
събере на 14 и 15 май едни от
най-добрите български творци
на приложно и изящно изкуство
в Русе, научи ДУМА от Венета
Русинова. Четвъртото издание
на базара ще се проведе в ро-
мантичната атмосфера на антич-
ната римска
крепост Сек-
сагинта При-
ста, благода-
рение на до-
макинството
на Историче-
ския музей в
Русе.

За добро-
то настрое-
ние на посе-
тителите организаторите са под-
готвили приятен музикален фон,
щанд с вкусни печива, арт рабо-
тилници и традиционните мини-
концерти на живо на саксофо-
ниста Станислав Иванов.

Събитието ще започне на
14 май от 11 ч. и ще продължи
до 22 ч., когато гостите на база-
ра ще могат да се насладят и на
популярната инициатива “Нощ
на музеите”. На 15 май базарът
ще е отворен за посетители в
10 ч. и ще приключи в 19 ч.

Целта на организаторите е
да срещнат русенската публика
с отбрани български автори,
които да представят работата си
на живо в града.

Успехът на Ruse Art Project
bazaar се крие в концепцията да
предлага изкуството по достъ-
пен начин в среда, в която хора-
та се свързват и забавляват.

Мемоарите на фронт-
мена на ирландската рок
група “Ю Ту” Боно ще из-
лязат на пазара на 1 ноем-
ври, предаде Асошиейтед
прес. Книгата ще се казва
“Surrender” и ще бъде из-
дадена от “Пенгуин Рандъм хаус”. Подзагла-
вието й е “40 песни, една история”, което
препраща към структурата й: 40 глави, всяка
от които носи име на песен на “Ю Ту”. Тези
дни ирландската рокзвезда изненадващо се
появи на метростанция в центъра на Киев,
където изпълни хитовете “Sunday Bloody
Sunday”, “Desire” и “With or Without You”.
Боно пя и заедно с Тарас Тополя - вокалист
на популярната местна група “Антитила”,
който призова света да подкрепи Украйна.

Ръководителят на Националния про-
ект за разработка на сортове ориз, еги-
петският учен Хамди ал Мауафи създаде
нов сорт ориз, наречен Саха супер 300,
който може да се отглежда с по-малък
разход на вода, пише в. “Ал монитор”.
Разработката получи златен медал на
Международното изложение за иновации
и изобретения в Женева през април т.г.,
съобщи БТА. При традиционния сорт
ориз добивът е четири тона на акър, а
при новия сорт - пет тона на акър. Саха
супер 300 вирее в солени почви, което
позволява да се отглежда в египетските
области Кафър ел Шейх, Бухайра, Гар-
бия, Дакахлия, Дамиета и Шаркия.

Íîâ ñîðò îðèç
ñå íóæäàå îò
ïî-ìàëêî âîäà

Àðò áàçàð íà
Ñåêñàãèíòà
Ïðèñòà

Аукционите за модерно из-
куство през месец май включват
голяма група картини на Клод
Моне, които обхващат почти
всеки етап от кариерата му,
съобщава ArtPrice. Шест творби
ще бъдат предложени на търг в
“Кристис” на 12 май.

“Le Parlement, soleil cou-
chant” (1903) е с предварителна
продажна цена между 40 млн. и
60 млн. долара. Тя изобразява
един от 19-те изгледа на сгради-
те на парламента, създадени от
Моне. Очаква се “Nympheas”
(1907) да бъде купена за между
35 млн. и 55 млн. долара.
“Peupliers au bord de l’Epte”
(1891) е оценена на между
30 млн. и 50 млн. долара. Карти-

Êëîä Ìîíå çàâëàäÿâà
„Êðèñòèñ” è „Ñîòáèñ”
Аукционите на пролетното изкуство предлагат творби
на прочутия импресионист от различни периоди

ната е много добър пример за
поредицата “Peupliers” на ху-
дожника.

“La mare, effet de neige”
(1874-1875) може да донесе на
собственика си между 18 млн. и
25 млн. долара. Рисувана в раз-
гара на импресионизма, изложе-
на на Четвъртата импресионис-
тична изложба и остава в съща-
та частна колекция повече от
70 години. За “Champ D’Avoine
et de Coquelicots” (1890) се очак-
ват между 12 млн. и 18 млн. до-
лара. Творбата е една от поре-
дицата от пет картини с почти
идентична композиция, рисува-
ни от Моне през 1890 г. “L’arbre
en boule, Argenteuil” (1876) е с
предварителна оценка между

7 млн. и 10 млн. долара. В тази,
малко меланхолично изглежда-
ща, картина авторът представя
частичен изглед на село Аржан-
тьой от отсрещния бряг на река
Сена.

А на 14 май в “Кристис” ще
бъде обявена за продан карти-
ната “Soleil couchant, temps
brumeux, Pourville” (1882), оце-
нена на между 2,5 млн. и
3,5 млн. долара.

Аукционът “Сотбис” на
17 май ще предложи на търг две
произведения на Моне. “Le
Grand Canal et Santa Maria della
Salute” (1908) представя една от
шестте гледки към Гранд канал
и църквата “Санта Мария дела
Салюте”, рисувана през 1908 г.

Предварителна продажна цена
около 50 млн. долара. За “Les
Arceaux de roses, Giverny”
(1913) оценката се предоставя
при поискване. Това е атрактив-
на творба, показваща градината
на художника в нейния блясък.

Ìåìîàðèòå íà Áîíî
÷åòåì ïðåç íîåìâðè

СНИМКА AP

„Intelligent Music Project” íå ñå
êëàñèðà çà ôèíàëà íà „Åâðîâèçèÿ”

стописец Кристиано Малд-
жолио, съобщава пратенич-
ката на БНР в Торино Жени
Монева.

За финала се класираха
смятаният за фаворит

“Kalush Orchestra” от Украй-
на, представителите на
Швейцария, Литва, Нидер-
ландия, Молдова, Португа-
лия, Исландия, Гърция, Нор-
вегия и Армения.

СНИМКА ЕПА/БГНЕС

СНИМКА ARTPRICE

“La mare, effet de neige”



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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„Червените” недоволни от назначаването
на Никола Попов за рефер, искат друг

ÖÑÊÀ ïîäõâàíà âîéíà
ñ Ëåâñêè ïðåäè ôèíàëà

Световната купа на
ФИФА, която ще бъде връче-
на на шампиона на Мондиал
2022 в Катар на 18 декември,
започна своята обиколка по
света 194 дни преди началото

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Тотнъм - Арсенал

ПО МАКС СПОРТ 3
21.00 Райо Валекано - Виляреал

ПО МАКС СПОРТ 4
20.00 Реал Сосиедад - Кадис
22.30 Реал М - Леванте

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 “Мастърс” в Рим

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.25 Обиколка на Италия

Лазаров на 1/4-финал на
“Чалънджър” в Шимкент

Александър Лазаров (№406) за-

писа четвърта страхотна победа и

се класира за четвъртфиналите на

турнира по тенис на червени кор-

тове от сериите “Чалънджър” в

Шимкент, Казахстан ($53 120).

Българският национал обърна с 3:6,

6:4, 7:6 (3) поставения под №3 в

схемата Александър Шевченко (Рус,

№238). Българинът изоставаше с

3:5 в третия сет, но показа харак-

тер и триумфира след 2:21 ч.

Лазаров ще се изкачи за първи път

в кариерата си в топ 400 в ран-

глистата на АТП. За място на

полуфинала той ще спори днес с

Улисес Бланч (САЩ, №338).

Четвърта победа
на Аоияма в Токио

Даниел Иванов-Аоияма постиг-

на четвърта поредна победа на

Майския турнир по сумо в Токио.

Българският “маегашира-11” събо-

ри японския “маегашира-13” Мей-

сей с хватката “цукиотоши” и

записа 7-и успех над съперника, от

когото има само 1 загуба. С актив

4-0 сумистът от Елхово разделя

лидерската позиция с японците

“маегашира-5” Тобизару и “маега-

шира-15” Ичиямамото.

на 22-рия турнир, съобщиха
от световната централа.

Статуетката на Златната
Нике тръгна по света след
специална церемония от
Доха. Тя ще бъде придружа-

вана от специалния посланик
- бразилеца Кафу, двукратен
световен първенец.

Трофеят ще бъде предста-
вен в 54 държави, сред които
са и 32-мата финалисти на

Световното първенство. Той
ще бъде изложен и в София -
в събота от 10 до 12 ч. пред
Билетния център на НДК,
където феновете могат да се
снимат с него.

НАКРАТКО
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Съдийската комисия на БФС опреде-
ли Никола Попов за арбитър за финала на
Sesame Купа на България между ЦСКА и
Левски. Двубоят е в неделя от 17 ч., а
“вечните съперници” излизат в спор за
трофея за първи път от 17 години.

От червения клуб реагираха остро и
написаха, че по този начин се залага
бомба, защото “общоизвестен факт били
приятелските отношения на рефера с на-
ставника на съперника Станимир Стои-
лов”. Попов е син на заместник изпълни-
телния директор на БФС Антон Попов
и минава за “недосегаем”.

“ЦСКА търпя всички неразбории с
организацията и билетите покрай пред-
стоящия финал за купата, но чашата пре-
ля. Смятаме, че назначаването на Нико-

ла Попов залага “бомба” в очаквания с
интерес от милиони привърженици
сблъсък. Общоизвестен факт са приятел-
ските отношения на рефера с наставни-
ка на съперника Станимир Стоилов.

Отделно от това, имаме други сериоз-
ни притеснения и основания да смятаме,
че в подобна среща с огромен залог глав-
ният съдия може да се превърне в главен
герой. А имайки предвид ударите срещу
нашия тим и аршина, с който мери БФС
напоследък, не е трудно да предположим,
че предпоставките и причините да бъдем
ритуално посечени са налице.

В тази връзка клубът ни декларира
своята категорична позиция и желание
Никола Попов да не свири този мач. Има
и други качествени родни рефери, които

биха се справили с успех с това професи-
онално за тях предизвикателство.

Призоваваме БФС и ПФЛ да реагират
по най-бързия начин, за да не се нажежава
допълнително обстановката и нека такова
голямо дерби протече в рамките на
феърплея, както на терена, така и по три-
буните”, отбелязаха от “Армията”.

Станимир Стоилов също реагира и
заяви, че му е непонятна декларацията
на ЦСКА-София. “Разбирам раздразне-
нието на г-н Гриша Ганчев, който е
свикнал да назначава съдиите на българ-
ските мачове, но не мога да разбера
защо се споменава моето име в този
случай. Няма никакви основания за
това”, коментира Мъри.

Бившият топ рефер Антон Генов,
който бе главен съдия на финала преди
17 години, завършил 2:1 за “сините”,
посъветва Попов да не се влияе и да
води мача, а не да остави мачът да го
води”, каза Генов пред Дарик.

Президентът на Българския
футболен съюз Борислав Ми-
хайлов, вицепрезидентът Миха-
ил Касабов и изпълнителният
директор Борислав Попов пред-
ставляваха България на 46-ия
редовен конгрес на европейска-
та футболна централа във Вие-
на. На форума бяха приети от-
четите на Изпълнителния коми-
тет и на президента на УЕФА
Александър Чеферин, както и
резюме за работата на админи-

Севда Асенова (48) стартира с победа на Световното първен-
ство по бокс за жени в Истанбул. 36-годишната русенка нади-
гра с 5:0 съдийски гласа 18-годишната Сумая Косимова (Тад-
жикистан) и се класира на 1/8-финал, където ще срещне Ната-
лия Рок (Полша) във вечерната сесия в събота.

Станимира Петрова (54) се класира служебно за II кръг,
след като Шира Патришио (САЩ) не се качи на ринга.

Снощи първи срещи проведоха носителката на Купа “Стран-
джа” за тази година Светлана Каменова (57) срещу Ашлеян
Лосада Мота (Пуерто Рико) и Аслъхан Мехмедова (63) срещу
Рахма Мохамед (Египет).

Òðèìà îò ÁÔÑ íà êîíãðåñà íà ÓÅÔÀ

страцията на върховния футбо-
лен орган на континента. Деле-
гатите приеха и финансовия
отчет за 2020/21 и гласуваха
бюджета за 2022/23 година.

На форума бе представен и
проектът за нов формат на
Шампионската лига от сезон
2024/2025 г. по повод 70-годиш-
ния юбилей на турнира. Групо-
вата фаза ще бъде премахната и
ще бъде заменена от континен-
тално първенство на Европа по

модел, близък до националните
шампионати.

За първи път групите в
Шампионската лига бяха въве-
дени през 1991/1992 г., а от
следващия сезон надпреварата
бе ребрандирана и оттогава
няколко пъти разширявана, за
да достигне настоящия си вид
през 1999/2000 г.

От 2024 г. в същинската фаза
на Шампионската лига ще уча-
стват 36 вместо 32 отбора, но
ще играят помежду си на прин-
ципа на “швейцарската система”
в шахмата (жребий за I кръг,
след което всеки следващ съпер-
ник се определя според постиг-
натите резултати, така че вина-
ги да се срещат равностойни
противници).

Всеки отбор ще изиграе по 8
мача срещу 8 различни отбора
(4 домакинства и 4 гостувания)
в рамките на 10 седмици. Ще се
изготвя общо класиране, в кое-
то първите осем тима накрая ще
се класират директно за 1/8-
финалите, а заелите от 9-о до
24-то място ще играят плейофи
помежду си за попълване на Топ
16. Аналогичен ще е форматът
и в другите два клубни турнира.

Àñåíîâà áèå íà
ñâåòîâíîòî ïî áîêñ

СНИМКА БФ БОКС

Севда Асенова (вляво) съкруши Сумая Косимова с 5:0 гласа


